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MAŠKARNÍ
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Sokolovna Hostivice

Zahrají legendární PartyLeaders. 
Předprodej vstupenek od 1. 12. 2023 v Městské knihovně Hostivice.

Cena: 250 Kč v předprodeji / 300 Kč na místě.
Více informací na www.mksh.cz
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NÁBOR NA LEKCE 
STOLNÍHO TENISU

KDY:

KDE:

od února 2024

Husovo náměstí 14, 253 01 Hostivice

Informace:
tel. +420 608 426 935
rsgym@ seznam.cz

Nábor do našeho oddílu 
stolního tenisu pro děti 
od 6 let!
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S L O V O  S T A R O S T K Y

Vážení občané, milí sousedé,

zdravím vás po svátcích v novém 
roce 2024, do kterého snad všichni 
vstupujeme odpočatí s krásný-
mi pocity z příjemně strávených 
vánočních svátků. Minulý rok začal 
tvořením koalice. Od února půso-
bíme ve vedení radnice s místosta-
rosty Markem Černochem, Josefem 
Juránkem, radní Míšou Petránkovou 
a Evou Kašíkovou. Hned po nástupu 
jsme museli vyřešit komplikovanou 
situaci nefungující ředitelky na 
základní škole.

Navázali jsme však na připrave-
né projekty a úspěšně dokončili 
rekonstrukce ulice Pod Rybníkem 
ve Břvích a 9. května v Jenečku. Pro-
běhly úpravy v ulicích Komenského 
a Sportovců, společně jsme vybrali 
nejlepší projekty prvního participa-
tivního rozpočtu. Mnoho času jsme 
strávili na kontrolních dnech staveb 
čistírny odpadních vod a následně 
svazkové školy.

Co nás čeká v tomto roce? Jak už 
nastínilo prosincové zastupitelstvo, 
na kterém jsme společně schválili 
rozpočet města, nadcházející rok 
se bude samozřejmě odvíjet ve 
znamení největších investic – vý-
stavby svazkové školy a kolaudace 
čistírny odpadních vod. O to víc mě 
těší schválení finančních prostřed-
ků na realizace menších projektů, 
jako jsou dokončení parku před 
gymnáziem, propojení cyklostezky 
propustkem pod Smíchovskou tratí 
směrem na Palouky nebo rekon-
strukce ulice Novotného. Mateřská 
škola v Litovické ulici dostane novou 
zahradu, pro školu projektujeme 
nový centrální vstup a úpravy atria. 
A příští zimu bychom měli mít na 
náměstí ledové kluziště. Doprovod-
ný adventní program bude velkým 
úkolem pro nové vedení MKSH.

Rok 2024 však zahájíme plesovou 
sezónou. Už nyní vás srdečně zvu 
na ples maškarní a školský a samo-
zřejmě končit budeme reprezentač-
ním plesem města.

Krásný roztančený rok 2024

U S N E S E N Í  Z A S T U P I T E L S T V A

Náborový příspěvek pro 
strážníky i osud ovčína
projednali v prosinci zastupitelé

Navzdory adventnímu času byla diskuse na hostivickém 
zastupitelstvu tradičně živá a místy až vášnivá. Přispěla 
k tomu i jednotlivá témata a body velmi úzce spojené 
s životem všech obyvatel v našem městě.

Mezi klíčové se zařadil rozpočtový výhled 
na další roky, a především samotný roz-
počet města na rok 2024, který zásadně 
určuje fungování Hostivice na příštích 
dvanáct měsíců, včetně jednotlivých 
investic a priorit. Proto se mu věnujeme 
v samostatném článku.

Zastupitelé nejednali pouze o financích na 
příští rok. Mezi dobré zprávy patří udržení 
zachování ceny vodného a stočného z po-
sledního kvartálu 2023. V roce 2024 dojde 
k úpravě sazby DPH z 10 % na 12 %. Navíc 
v nejbližší době dokončíme zkapacitnění 
čistírny odpadních vod, což je nezbytné 
pro další rozvoj města,“ vysvětluje starost-
ka Klára Čápová.

Pokračují i další velké investiční akce, jako 
je stavba svazkové školy Chýně-Hostivice.

S příchodem příznivého počasí přijde na 
řadu realizace vítězného projektu z parti-

cipativního rozpočtu. Zastupitelé podpořili 
mezi hlasujícími nejúspěšnější projekt Bez 
bláta a louží, tedy zpevnění frekventované 
stezky podél Litovického potoka k ptačí 
pozorovatelně v hodnotě 350 tisíc korun. 
V předběžné shodě napříč zastupiteli byl 
přijat návrh rady realizovat i v řadě druhý 
úspěšný projekt – Odpočinková zóna 
u Lipové stezky, o kterém se bude jednat 
na lednovém zastupitelstvu.

Městským organizacím a jejich finan-
cování se zastupitelé věnovali zejména 
v případě MKSH, jehož odcházející ředitel 
žádal o mimořádný příspěvek 636 tisíc 
korun. Podle jeho slov ke ztrátě došlo kvůli 
zvýšeným nákladům spojených zejmé-
na s většími akcemi a následně došlo 
k jejímu zdvojnásobení během podzim-
ního kulturního programu. Zastupitelé, 
s výjimkou dvou, mimořádné peníze pro 
tuto příspěvkovou organizaci schválili, 
stejně jako návrh na provedení externího 

Klára Čápová,
starostka
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auditu. Po něm při diskusi volal i dosavadní 
ředitel Jan Černý. „Věřím, že se nyní s pří-
chodem nového ředitele MKSH situace 
uklidní a stabilizuje se i finančně,“ doplnil 
místostarosta Marek Černoch.

Mimořádné finance dostala rovněž 
základní škola. Skoro dva miliony korun si 
vyžádaly personální náklady spojené se 
zajištěním chodu jídelny a úklidu objektu, 
jakožto výplata třináctých platů jako od-
měna za náročnou práci v uplynulém roce. 
V prosinci byla rovněž uzávěrka přihlášek 
na ředitele školy. Výběrové řízení bude 
pokračovat po novém roce. V té době se 
rozeběhne také výběrové řízení na ředitele 
nové svazkové školy poblíž Hostivice-jih.

Poděkování formou finančního daru ve 
výši padesáti tisíc korun dostal provozova-
tel ubytovny pro sociálně ohrožené Jaro-
slav Veselý. „Jeho práce je nenahraditelná. 
Díky němu nejsou tito lidé na lavičkách či 
jinde ve veřejném prostoru,“ vyslovil se pro 
podporu i zastupitel Jaroslav Kratochvíl. 
Tento dar potvrdili všichni zastupitelé 
svým jednotným hlasováním.

Bezpečnost a kvalitu nově příchozích 
strážníků městské policie v Hostivici by 
měl podpořit i nově zavedený náborový 
příspěvek. „Jeho výše je od 120 do 150 tisíc. 
Vyplácet se bude v průběhu pěti let tak, 
abychom měli zaručeno, že u nás strážníci 
zůstanou alespoň tuto dobu,“ řekl místosta-
rosta Josef Juránek. Za svou nelehkou 
práci, která není v mnoha případech vidět 
a není občas veřejností doceňována, 
dostanou městští policisté od ledna více 
peněz, neboť budou převedeni z osmé do 
deváté platové třídy. „Rádi bychom pro 
strážníky také našli vhodný prostor pro 
vybudování nové služebny, která bude svojí 

velikostí a technickým zázemím odpovídat 
všemu, co v dnešní době městská policie 
pro svoji práci potřebuje“, dodal.

K velmi vypjatým bodům nočního jednání 
zastupitelstva patřil osud barokní budovy 
bývalého ovčína v centru města, který je 
součástí projektu nové výstavby v are-
álu bývalého PREXu. Jeho developer se 
smluvně zavázal, že historickou budovu 
nezbourá. Odborný posudek Kloknerova 
ústavu ČVUT ovšem prokázal zcela ne-
bývalé a nepřípustné hodnoty amoniaku 
ve zdivu. K odloučení této zdraví škodlivé 
látky ovšem neexistují vhodné techno-
logie, objekt je proto nevyužitelný pro 
bydlení a služby. Investor projektu požádal 
o částečné odpuštění pokuty za demolici 
ovčína.

Zastupitelé po dlouhé diskusi pověřili 
radu města, aby s developerem připravila 
variantní řešení dohody a kompenzace 
spojené například s převodem některých 
nebytových prostor v novém projektu 
do majetku města. O konkrétní podobě 
dohody rozhodnou zastupitelé na svém 
dalším zasedání.

Zastupitelé se věnovali i dalším zásadním 
bodům spojeným s rozvojem Hostivice. 
Schválili mimo jiné uzavření smlouvy 
o spolupráci na projektu výstavby parko-
vacího domu se Středočeským krajem. 
Vydali rovněž nové vyhlášky o poplatku 
z pobytu, za užívání veřejného prostran-
ství, poplatku za odpad, stejně jako vy-
hlášky o systému městského odpadového 
hospodářství. Zastupitelé se v roce 2023 
sešli naposledy, své další řádné zasedání 
mají naplánované na 22. ledna 2024.

Ladislav Pavlík

Velké investice 
nebo více zeleně
Hostivice má schválený
rozpočet na rok 2024

Hostivice bude v roce 2024 
hospodařit s 329 miliony korun. 
Rozdělení financí schválili 
zastupitelé na svém posledním 
zasedání v minulém roce. „Tento 
rok nebude z ekonomického 
hlediska úplně jednoduchý. Přesto 
jsem ráda, že se nám podařilo 
sestavit rozpočet tak, že se to 
odrazí ve všech oblastech života 
v Hostivici,“ řekla po jednání 
zastupitelstva starostka Klára 
Čápová.

Kromě běžného provozu, který se podílí 
na výdajích 61 procenty, bude město re-
alizovat řadu investic. Mezi zásadní patří 
34,5 milionů korun na rekonstrukce komu-
nikací, 1,5 milionu korun půjde na projekt 
obnovy Litovické ulice a 4 miliony korun 
na cyklostezku pod Smíchovskou tratí 
směrem na Palouky. 10 milionů korun je 
vyčleněno na obnovu vodovodů a kanali-
zace, 4 miliony korun na nákup hasičské 
cisternové stříkačky. „Nezapomněli jsme 
ale ani na veřejnou zeleň, volnočasové 
aktivity a investice do základních a ma-
teřských škol,“ připomíná radní Michaela 
Petránková. Bezmála 9,5 milionu korun je 
vyčleněno na novou svazkovou školu po-
blíž Hostivice-jih, stávající základní škola 
získá upravený centrální vstup a atrium, 
stejně jako fotovoltaiku na střechu budo-
vy, nové bude i workoutové a parkurové 
hřiště v jejím areálu. 3 miliony korun jsou 
určené na úpravu parků pod gymnáziem 
a v Bažantnici, rozpočet počítá rovněž 
s revitalizací zahrady mateřské školy 
či s projektovou přípravou revitalizace 
veřejných prostranství včetně zámecké 
zahrady.

Letošní rozpočet zastupitelé schválili 
jako schodkový, přes 91 milionů korun 
pokryje město přebytkem hospodaření 
z předchozích let. Zastupitelé rovněž 
schválili střednědobý výhled rozpočtu 
na roky 2024–2027, který předpokládá 
mírný propad daňových příjmů v roce 
2025. Tento trend bude kompenzovat 
nárůst vlastních nedaňových příjmů. 
Pomoci by měly i připravované dotační 
tituly například do sběrného dvora nebo 
do vodovodního přivaděče a vodojemu.

Kompletní rozpočet města je dostupný 
na webových stránkách města.

Ladislav Pavlík

Náborový příspěvek
120 000 Kč - 150 000 Kč
příspěvek na stravování
5 týdnů dovolené a 6 dnů pracovního volna navíc
příspěvek na kulturu, sport a další výhody
jistota pravidelného příjmu
pracovní poměr na dobu neurčitou

Pro více informací navštivte: www.hostivice-mesto.cz > výběrová řízení na pracovní místa

práce, která má smysl 

STRÁŽNÍK
/ STRÁŽNICE

MĚSTSKÁ POLICIE Hostivice 
hledá nové kolegy nebo 

kolegyně na pozici 
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Z P R Á V A  O  Č I N N O S T I  R A D Y  M Ě S T A

Jmenování nového ředitele MKSH
Rada města (RM) se od minulé uzávěrky HM sešla třikrát. V přehledu nejsou uvedena
doporučení pro zasedání zastupitelstva. Kompletní usnesení z každého jednání rady města
najdete na městském webu hostivice.eu. RM schválila plán zasedání zastupitelstva na rok 2024.

Pečovatelská služba
Město Hostivice bude nově členem Asoci-
ace poskytovatelů sociálních služeb ČR.

Od 1. 1. 2024 vyjdou v platnost nová pravidla 
pro poskytování pečovatelské služby a nový 
sazebník úkonů, jenž reflektuje požadavky 
Středočeského kraje, který na provoz pečo-
vatelské služby poskytuje dotaci.

Městská policie
RM schválila nová pravidla pro poskyto-
vání náborového příspěvku strážníkům 
Městské policie Hostivice a vzorovou 
smlouvu o poskytnutí náborového pří-
spěvku zaměstnanci.

Mateřská škola
RM souhlasila s převodem finančních 
prostředků z rezervního fondu MŠ do 
fondu odměn.

ZákladnÍ škola
RM souhlasila s navýšením kapacity Zá-
kladní školy Hostivice na 950 žáků.

Ve školním roce 2023/2024 otevře škola 
přípravnou třídu.

Na základě likvidačního protokolu č. 
1/2023 k inventarizaci majetku Základní 
školy Hostivice RM souhlasila s vyřazením 
nepotřebného, poškozeného a nefunkč-
ního drobného dlouhodobého hmotné-
ho majetku, ostatního dlouhodobého 
majetku, hmotného majetku a majetku bez 
evidenčního čísla z evidence školy.

Před uzávěrkou přihlášek uchazečů 
probíhajícího konkurzního řízení na funkci 
nového ředitele nebo ředitelky příspěv-
kové organizace Základní škola Hostivice 
přistoupila RM k těmto krokům:

jmenovala osmičlennou komisi pro po-
suzování uchazečů, a to v doplněném 
složení:

• Ing. arch. Klára Čápová – předseda 
komise, určena zřizovatelem

• Marek Černoch – člen komise, určen 
zřizovatelem

• Mgr. Marie Richterová – člen komi-
se, školní inspektor České školní 
inspekce

• Mgr. Tomáš Valášek – člen komise, 
určený Krajským úřadem Středočes-
kého kraje

• Mgr. Pavel Kasal – člen komise, 
odborník v oblasti organizace a řízení 
ve školství určený Českou školní 
inspekcí

• Mgr. Jaromír Beran – člen komise, od-
borník v oblasti státní správy určený 
Českou školní inspekcí

• Mgr. Gabriela Bursová – člen komise, 
pedagogický pracovník školy určený 
volbou pedagogické rady

• Mgr. Danka Oříšková – člen komise, 
člen školské rady zvolený zákonnými 
zástupci nezletilých žáků

• schválila dva poradce komise, 
odbornici na lidské zdroje paní Vieru 
Bohoňkovou a pana Tomáše Hazlba-
uera z organizace CEDU – Centrum 
pro demokratické učení, o.p.s.

• pověřila Bc. Veroniku Kottovou, Dis. do 
funkce tajemníka konkurzní komise.

RM vzala na vědomí Protokol o kontrole 
v ZŠ Hostivice, kterou provedl Oblast-
ní inspektorát práce pro Středočeský 
kraj. Kontrola byla provedena ve dnech 
4. 10. 2023, 11. 10. 2023 a 23. 11. 2023, kdy 

VOLNÁ PRACOVNÍ MÍSTA

ktuálně vyhlášená v běrová řízení a volné pozice sledujte
na ebov ch stránkách www.hostivice.eu
v sekci „Zajímá mě“, kate orie „Pracovní příležitosti“.
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byly předloženy veškeré požadované 
dokumenty. Závěry kontrolního zjištění: 
Kontrolou nebyly zjištěny nedostatky.

MKSH
Na základě doporučení výběrové komise 
jmenovala RM ředitelem příspěvkové 
organizace k 1. 1. 2024 pana Mgr. Ladislava 
Pavlíka.

RM souhlasila s podáním žádosti z Pro-
gramu 2024 pro poskytování dotací na 
podporu kultury z rozpočtu Středočeské-
ho kraje ze Středočeského Fondu kultury 
a obnovy památek na podporu kulturních 
akcí pořádaných MKSH.

Ředitel MKSH Jan Černý předložil rozpis 
nákladů a výnosů k odůvodnění mimořád-
ného finančního příspěvku v roce 2023, 
doložený fakturami.

RM uložila řediteli MKSH doplnit předávací 
dokumentaci pro zřizovatele.

Finanční záležitosti, dotace, dary
RM schválila vyplacení odměn ředitelům 
příspěvkových organizací za jejich práci 
ve 2. pololetí 2023 z prostředků organizací.

Zůstatek na transparentním účtu, který zřídilo 
Město Hostivice za účelem podpory rodin 
uprchlíků z Ukrajiny v Hostivici a podporu 
dalších sociálně znevýhodněných dětí s po-
bytem v Hostivici, byl převeden Základní škole 
Hostivice za účelem podpory žáků ze sociál-
ně slabých rodin ve výši 90 165,33 Kč včetně 
připsaných úroků k 30. 11. 2023. Po převedení 
škole byl transparentní účet zrušen.

Správa městského majetku
S nadcházejícím obdobím adventu a Vá-
noc RM souhlasila:

• s realizací vánočního osvětlení na 
základě uzavřené rámcové dohody 
s firmou DECOLED. Instalace osvět-
lení proběhla dle zaslaného návrhu 
vizualizace.

• s výpůjčkou části prostoru na Husově 
náměstí pro pořádání akce Živý 
Betlém a schválila uzavření smlouvy 
o výpůjčce s Gymnáziem Hostivice. 
Akce proběhla 20. 12. 2023.

RM projednala stížnost k hlučnosti 
sportovního areálu v Jiráskově ulici. Stav 
trampolín a pumptrackové dráhy bude 
v době plného užívání prověřen.

Veřejné zakázky, investiční akce, projekty
Se společností STRABAG Rail a.s. byl 
uzavřen dodatek č. 2 ke smlouvě o dílo 
na intenzifikaci čistírny odpadních vod. 
Při realizaci rozdělovací šachty byl zjištěn 
nevyhovující technický stav datového a si-
lového rozvaděče. Z preventivního důvodu 
a z důvodu poskytnutí plných záruk bylo 
rozhodnuto o kompletně novém vystrojení 
těchto rozvaděčů, dále byl akceptován 
požadavek provozovatele ČOV na otop 
rozvodny, vydláždění šachty z čedičové 
dlažby a zvětšení vrat do objektu hrubého 
předčištění. Nově byla vybudována zemnící 
soustava. Těmito změnami došlo k navýše-
ní ceny díla o 348 790 Kč bez DPH.

RM rozhodla o vyhlášení veřejné zakáz-
ky malého rozsahu na služby s názvem 
„Právní služby 2024/2025“.

Stavby jiných investorů
RM nesouhlasila se změnou užívání 
stavby – RD v Kutnauerově ulici z důvodu 
umístění stožáru veřejného osvětlení 
před nemovitostí, který výrazně limituje 
provoz pro osobní automobilovou dopra-
vu a vjezd na pozemek a dále z důvodu 
nedostatečné kapacity veřejných parko-
vacích míst.

Byla uzavřena smlouva o zřízení věcného 
břemene, na stavbu „Rekonstrukce rybní-
ku Ve Skále“ na pozemku parc. č. 553 k. ú. 
Hostivice.

U prodejny potravin Lidl Hostivice budou 
postaveny 3 výdejní Alzaboxy.

Byla uzavřena Smlouva o spolupráci při 
modernizaci zastávkového informačního 
systému na území Středočeského kraje, 
na autobusové zastávky v Hostivici budou 
osazeny nové chytré označníky.

Komise
RM schválila zápis z jednání komise 
bezpečnosti, prevence, zdravotnictví 
a sociálních služeb č. 2/2023 konaného 
12. 10. 2023.

Různé
RM souhlasila s navýšením kapacity 
soukromé Mateřské školy Fíček, s. r. o. na 
celkem 60 dětí, z čehož pracoviště v Hosti-
vici bude mít kapacitu 33 dětí. Rozhodnutí 
nabývá platnosti k 1. 1. 2024.

Klára Čápová
starostka

Cena vodného 
a stočného

platná od 1. 1. 2024

Rada města Hostivice schválila 
dne 14. 12. 2023 pro následující 
období ceny za vodné a stočné, 
které odpovídají cenám z minu-
lého čtvrtletí. Na jejich konečné 
vyšší ceně se podílí změna DPH
z 10 % na 12 %.

VODNÉ
74,33 bez DPH

83,25 včetně DPH

STOČNÉ
60,38 bez DPH

67,63 včetně DPH

POZVÁNKA
NA ZASTUPITELSTVO

Zveme občany na zasedání zastupitelstva města, které proběhne ve středu 22. 1. 2024 od 18 hodin
v zasedací místnosti Městského řadu Hostivice, Husovo nám. 1 , Hostivice 2. patro .

ktuální informace k zasedání sledujte na městském ebu a facebooku. Mů ete sledovat celé zasedání on-line
na ou ube kanálu radnice, kam vás odká e link https://youtube.hostivice.eu.
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Poplatky za odpad
a psy
Způsob úhrady poplatku za odpad
Poplatek za městský systém odpado-
vého hospodářství pro rok 2024 ve výši 
1 020 Kč na osobu je splatný od 3. 1. do 
31. 3. 2024.

Dle vyhlášky města se platí za každou 
trvale přihlášenou osobu. Pokud vlastní 
fyzická osoba nemovitost sloužící k re-
kreaci, byt nebo rodinný dům, kde není 
nikdo hlášen k trvalému pobytu, platí za 
1 osobu na celý kalendářní rok.

Od poplatku jsou osvobozeny:
• osoby, které ke dni 1. 1. 2024 

dovršily
80 let věku

• děti, které nedovršily 1 roku věku

• osoby, které ke dni 1. 1. 2024 
dovršily
70 let věku, mají úlevu 30 %, popla-
tek po slevě je 714 Kč

Upřednostňujeme bezhotovostní 
platby.

Poplatek možno platit v hotovosti na 
pokladně finančního odboru městské-
ho úřadu, složenkou nebo bezhoto-
vostním převodem. Složenky je možné 
vyzvednout na finančním odboru.

• Číslo účtu pro platbu bezhotovost-
ně na účet: 19-0388030379/0800

• Variabilní symbol: číslo popisné 
následované číslem 3722

• Konstantní symbol: 0308
• Zpráva pro příjemce: příjmení 

plátce

Způsob úhrady poplatků za psa
Poplatek za psa je splatný od 3. 1. do 
31. 3. 2024 v této výši:

• za 1 psa: 900 Kč
• za každého dalšího psa:1 200 Kč
• za 1 psa, jehož majitel dovrší v prů-

běhu roku 2024 věk 65 let: 200 Kč
• za každého dalšího psa, jehož 

majitel dovrší v průběhu roku 2024 
věk 65 let 300 Kč

UPŘEDNOSTŇUJEME BEZHOTOVOST-
NÍ PLATBY

Poplatek je možno platit stejně jako 
odpady. Pouze variabilní symbol je jiný: 
číslo popisné následované číslem 1341.

Jitka Rochusová,
referentka finančního odboru,

tel.: 220 397 124

Poslední výzva
pro podnikatele
Podnikáte v Hostivici? Zkontrolujte si, zda a s kým máte uzavřenou 
smlouvu na likvidaci odpadu, který vzniká z vaší podnikatelské 
činnosti. V opačném případě vám hrozí vysoké pokuty.

Jak jsme v průběhu loňského roku několikrát 
informovali, město Hostivice zahájilo kontrolu 
zapojení podnikatelů a fyzických osob podni-
kajících do městského systému odpadového 
hospodářství a plnění povinností dle zákona 
č. 541/2020 Sb. o odpadech. Je to zákonem 
daná povinnost, která se bez výjimky týká 
naprosto každého vlastníka IČO. A nezáleží 
na tom, zda máte výrobní firmu nebo jen 
pracujete u počítače.

V prvním kole kontrol bylo odhaleno velké 
množství osob, které nemají uzavřenou 
smlouvu na odvoz odpadu, ať již s Tech-
nickými službami Hostivice nebo s jiným 
poskytovatelem těchto služeb. Na základě 
výše uvedeného zjištění jsme veřejně 
vyzvali podnikatele k nápravě.

Děkujeme všem, kteří rychle zareagovali, 

přihlásili se a upozorňujeme ty, kteří tak 
neučinili, na riziko sankcí. Počínaje letošním 
rokem 2024 budou podnikající se sídlem 
hlášeným v katastru našeho města vyzváni 
k doložení způsobu likvidace. Pokud tak 
neučiní a odmítnou spolupracovat, bude 
jejich situace s konečnou platností postou-
pena do přestupkového řízení, ve kterém je 
možné udělit viníkovi pokutu až 50 000 Kč, 
a to opakovaně.

Naposledy žádáme všechny podnikatele 
a fyzické osoby podnikající, aby si uvedli 
své povinnosti do pořádku.

V případě dotazů kontaktujte Technické 
služby Hostivice.

Lucie Stoklasová,
obor životního prostředí

Poplatek za psa, odpad a ubytování zůstává,
mění se výše nájmu za zábor
Na prosincovém zasedání přijalo zastupitelstvo města 
nové vyhlášky o místních poplatcích. Nezvyšovaly 
se sazby poplatků, ale šlo o technickou úpravu znění 
vyhlášek z novely zákona o místních poplatcích.

Co to pro nás znamená? V roce 2024 
budou zachovány ve stejné výši poplatky 
za psa, za odpad a za ubytovací kapacitu. 

Naopak k drobným změnám došlo u nájmu 
za užívání veřejného prostranství – tzv. 
zábor. Zde se narovnaly všechny sazby 
za krátkodobé zábory. Například cirkusy 
dosud měly výrazně nižší sazbu než sta-
vební kontejnery. U dlouhodobých záborů 
(např. předzahrádky) pak došlo ke zvýšení 
paušálních plateb přibližně o 20 %.

Rád bych také upozornil, že obecně 
závazné vyhlášky jsou k dispozici v on-
line Sbírce právních předpisů územních 
samosprávných celků (https://sbirkapp.gov.
cz/vyhledavani), kde je mají všechny obce 
povinnost zveřejňovat. Od zavedení sbírky 
již nepřiřazují vyhláškám čísla, ale dosta-
nou je po vložení do systému. Proto již ve 
znění vyhlášky neuvidíte její číslo.

Jan Klečka
vedoucí odboru správních agend
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Nový ceník služeb
P E Č O V A T E L S K É  S L U Ž B Y  H O S T I V I C E

Na doporučení Krajského úřadu Středočeského kraje upravujeme
od ledna 2024 sazebník jednotlivých úkonů pečovatelské služby. Změny 
zohledňují nárůst cen za služby i energie a jsou v souladu s ustavením 
zákona o sociálních službách.

Komu je péče určena?
• Seniorům
• Osobám s chronickým onemocněním
• Osobám s tělesným postižením 

(i dočasným)
• Rodinám se třemi a více dětmi

Tyto služby můžete hradit z příspěvku na 
péči, který poskytuje Úřad práce.

Kdo může žádat o příspěvek na péči?
Každý, kdo kvůli dlouhodobě nepříznivému 
zdravotnímu stavu potřebuje pomoc jiného 
člověka při zvládání svých základních život-
ních potřeb. Výše přiznaného příspěvku se 
odvíjí od konkrétního stupně závislosti na 
pomoci okolí. Stupeň závislosti se hodnotí 
podle počtu základních životních potřeb, 
které takový člověk není schopen bez cizí 
pomoci zvládat. Z příspěvku si pak platí 
pomoc, kterou mu podle jeho rozhodnutí 
může poskytnout jak někdo blízký, to zna-
mená například člen rodiny, tak i asistent 
sociální péče, registrovaný poskytovatel 
sociálních služeb, dětský domov, speciální 
lůžkové zdravotnické zařízení hospicové-
ho typu nebo zařízení pro děti vyžadující 
okamžitou pomoc.

Pokud nevíte, zda máte na příspěvek nárok, 
a jak o něj požádat, rádi Vám poradíme 
a pomůžeme vyplnit žádost. Kontaktujte 
nás na tel.: +420 725 079 310 nebo pošlete 
e-mail na adresu: loudova@hostivice.eu

Pečovatelská služba
Pelzova 1700, Hostivice 25301

CO ZAJIŠŤUJEME? CENA

Zprostředkování kontaktu se společenským prostředím:
Doprovázení dětí do školy, školského zařízení a k lékaři, dospělých 
k lékaři, do lékárny, na úřady apod.

155Kč/h

Pomoc při zvládání běžných úkonů péče o vlastní osobu:
Pomoc a podpora při podávání jídla a pití, při oblékání a svlékání, při 
prostorové orientaci, při přesunu na lůžko nebo vozík

155Kč/h

Pomoc při osobní hygieně nebo poskytnutí podmínek
pro osobní hygienu:
Pomoc při úkonech osobní hygieny, při základní péči o vlasy a nehty, 
při použití WC

155Kč/h

Poskytnutí stravy nebo pomoc při zajištění stravy:
Pomoc při přípravě jídla a pití
Dovoz nebo donáška jídla v rámci Hostivice
Dovoz nebo donáška jídla v rámci obcí Jeneč, Chýně

155Kč/h
30Kč/h
40Kč/h

Pomoc při zajištění chodu domácnosti:
Běžný úklid a údržba domácnosti, velký úklid domácnosti (např. 
sezonní úklid, úklid po malování), donáška vody, topení v kamnech, 
příprava topiva, běžné nákupy a pochůzky

Praní a žehlení osobního i ložního prádla včetně drobných oprav

155Kč/h

90kč/kg prádla

Pro klienty pečovatelské služby poskytujeme i nadstandardní úkony, jako např. odvoz 
k lékaři.

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
arodilo se Vám miminko, máte trval  pobyt v Hostivici a máte 

zájem o čast na slavnostním vítání občánků

a e -mail vitaniobcanku@hostivice.eu pošlete jméno a příjmení dítěte (s diakritikou),
datum narození, jména a příjmení rodičů dítěte, adresu trvalého bydliště a číslo telefonu.

a vítání občánků b vají přítomni foto raf a kameraman, od kter ch si mů ete objednat
foto rafie nebo záznam na DVD.
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Změny v dopravě
N A  A U T O B U S O V Ý C H  L I N K Á C H  3 3 6 ,  3 8 6  A 3 4 7

V neděli 10. prosince 2023 došlo celostátně k řadě změn na železnici i na autobusových linkách. 
Úpravy tras a zastávek se týkala i autobusů v oblasti Hostivice. ROPID na žádost města změnil 
trasu linky 336, a díky tomuto kroku následně upravil provoz linek 347 a 386.

Linka 336
nově přes Břve a Hostivici-jih
Z důvodu lepšího propojení okrajové části 
Hostivice-jih s centrem našeho města byla 
autobusová linka 336 stažena z Pražské-
ho okruhu a od metra vedena přes Depo 
Zličín – Chrášťany, Scania-Label – Chýně, 
Žitná – Hostivice, Břve – Sobín – Hostivice, 
Na Pískách – Hostivice, centrum a dále pak 
po stejné trase až k zastávce Hostivice, Ve 
Vilkách. Za touto změnou stojí snaha posílit 
dopravu v úseku Na Pískách, Břve, Hosti-
vice-jih a nabídnout obyvatelům odlehlého 

sídliště snadnější dostupnost centra Ho-
stivice. Výhledově pak zajistit hostivickým 
dětem dobré spojení k budoucí Svazkové 
základní škole. Ta má naplánovaný termín 
dokončení v roce 2025.

Linka 347
ve všední den o 15 minut rychlejší
Protože nová trasa linky 336 nyní vede přes 
Břve, nahradila většinu spojů linky 347 a ta 
už sem ve všední dny nezajíždí. Jezdí mezi 
Litovicemi a Chýní přímo. Tím se cesta 
zrychlila o 15 minut. Víkendové spoje 347 

přes Břve zůstávají beze změn. Ty všední 
jsou navíc díky častějším intervalům 336 
posíleny.

Linka 386
nahradila linku 336 v úseku Zličín – Hos-
tivice, Průmyslová
Změna trasy linky 336 s sebou přinesla 
i úpravu linky 386, která místo ní nyní 
zajišťuje obsluhu logistických areálů v okolí 
zastávky Na Hůrce. Linka je nově vedena 
po trase Zličín – Na Hůrce – Palouky – Prů-
myslová -… Kladno, autobusové nádraží. Zá-
roveň je v tomto úseku posílena, zejména 
v dopoledních a večerních hodinách, a opět 
nabízí lidem z okrajových Palouků lepší 
spojení s centrem Hostivice i návaznosti na 
další obce Kladenska. Zastávka K Dálnici 
a Ve Vilkách se pro linku ruší.

Přehled změn najdete na novém webu 
Pražské integrované dopravy:
https://pid.cz/zmena/od-10-prosin-
ce-2023-26821-2/

Zdroj: ROPID
Regionální organizátor pražské

integrované dopravy

Neformální setkání se starostkou města vždy jednou za 
čtrnáct dní v úterý od 1 .00 hod. v kavárně Prostor a čas 
na Husově náměstí.

ejbli ší termín: 9. 1. a 23. 1. 2024

KAFE S KLÁROU
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Text a foto: Klára Čápová, Kateřina Loudová
Martin Korbař, Lucie Stoklasová

U kafe s andělem,
Mikulášem a čertem
Ani letos tomu nebylo jinak. Mikuláš 
nezapomněl navštívit náš dům s pečo-
vatelskou službou. Anděl měl pro klienty 
připravené dobroty ke kávě, ale také ovoce 
plné vitamínů, které v zimním chladném 
počasí přijde vždycky vhod. Čert si přinesl 
velký pytel, ale jako obvykle měl smůlu a do 
pekla odcházel sám. Obyvatelé našeho 
domu byli po celý rok mimořádně hodní 
a dobrovolně s ním nikdo odejít nechtěl. No 
aby ne. Po odchodu povedené partičky bylo 
pro klienty připravené pohoštění a svařené 
víno z místní vinotéky HRUŠKA, za které 
moc děkujeme. Akce se jako vždy vydařila, 
popovídali jsme si a bylo veselo. Už se těší-
me, až se za rok spolu zase potkáme.

Opravujeme městské byty
Každé bydlení, ať už v domě nebo v bytě, 
vyžaduje kromě průběžné údržby po uply-
nutí morální a technické životnosti celkovou 
rekonstrukci. Nejinak tomu je i v Domě 
s pečovatelskou službou. Během listopadu 
a prosince proběhla rekonstrukce další 
bytové jednotky zahrnující celkovou opravu 
povrchů, rekonstrukci koupelny a montáž 
nové kuchyně s vestavěnými skříněmi.

Sportu zdar
a cyklistům zvlášť
Cyklisté si možná vybaví atypický začátek 
cyklostezky pro pěší a cyklisty v Kaštanové 
ulici, která vede do pražských Řep a Sobína. 
V části, kde se napojovala stezka na silnici, 
byl výškový rozdíl, který zbytečně bránil 
hladkému přejezdu a mohl některé cyklisty 
zaskočit. A tak jsme se rozhodli problém 
srovnat a předejít zbytečným kolizím, 
možná i zraněním. Sáhli jsme po tech-
nickém řešení spočívajícím v přizvednutí 
komunikace tak, abychom výškový odskok 
eliminovali a napojení stezky na komunikaci 
bylo v celé její šířce plynulé. Pro někoho je 
to sice drobnost, ale věříme, že tento detail 
kromě cyklistů ocení i děti na koloběžkách 
nebo rodiče s kočárky.

Vracíme se k návrhu nového 
územního plánu
Koncem loňského roku se vyřešil poslední 
rozpor (negativní stanovisko) k návrhu 
nového ÚP. Starostka seznámila všechny 
radní s kroky, které budou následovat, a také, 
jaké změny přinese vypořádání všech sta-
novisek orgánů státní správy a připomínek 
obyvatel. Pořizovatel nyní vytvoří k těmto 
změnám pokyny a předá je projektantovi. 
Ten je zapracuje do upravené verze návrhu 
pro veřejné projednání, které by mohlo 
proběhnout na jaře 2024.

VIDA a máme tu aktuality ze 
svazkové školy
VIDA je nový oficiální název svazkové školy 
a vznikl ve spolupráci pracovní skupiny 
obou měst. Tak trochu naše i cizí, každopád-
ně krátké a jednoduché slovo znamená ži-
vot a některým z nás může asociovat české 
slovo vidět, vnímat nebo si uvědomit. Veřej-
nosti bylo představeno na listopadovém se-
tkání ke svazkové škole. Pomyslný štafetový 
kolík organizace převzala od Hostivice opět 
Chýně a pro rodiče uspořádala informativní 
schůzku ve zdejší základní škole. Zájemci 
dostali info k průběhu stavby a dozvěděli 
se termíny dnů „otevřených dveří“, kdy si na 
staveništi budou moci osobně zkontrolovat, 
kam se posunuly stavební práce. Technika 
se během podzimních měsíců nezastavila, 
hloubí základy, a tak se prostranství začíná 
pomalu měnit. Začátek roku se bude odvíjet 
ve znamení příprav výběrového řízení na 
ředitele nebo ředitelku školy. Rozhodnuto 
by mělo být v dubnu. Hlavu vedení, která 
bude reprezentovat hodnoty budoucí školy, 
bychom veřejnosti rádi představili ještě 
před začátkem letních prázdnin.

Oprava fasády radnice je
v přípravě
Rekonstrukce fasády historicky cenného 
objektu, jakým hostivická radnice je, není 
tak jednoduchá, jak by se mohlo zdát. 
Projekt je od prvopočátku konzultován 
a usměrňován Národním památkovým 
ústavem. Jsou zpracovávány podpůrné 
posudky, jako je vyhodnocení aplikovaného 
odvlhčení zdiva v přízemí radnice nebo 
restaurátorský průzkum fasády samotné. 
Prostřednictvím průzkumných sond se 
bude zjišťovat reálný stav a materiálové 
složení fasády, aby mohl být vypracován 
a navržen vhodný plán pro technicky 
správné, ke zdivu šetrné, a především co 
nejtrvalejší řešení.
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Práce přestupkové komise
M Ě S T A  H O S T I V I C E  V R O C E  2 0 2 3

Včetně Hostivice spravujeme celkem 19 
měst a obcí
Na přelomu roku ještě není možné 
detailně vyhodnotit činnost Přestupkové 
komise města Hostivice v uplynulém 
roce, avšak využil bych této pří ležitosti 
k představení krátkého přehledu naší čin-
nosti. Přestupková komise rozšířila svou 
působnost v obci Jinočany na základě 
veřejnoprávní smlouvy mezi městem 
Hostivice a obcí Jinočany uzavřené 
v roce 2022. Aktuálně tedy rozhodujeme 
o přestupcích spáchaných na území 19 
měst a obcí (včetně Hostivice) s celko-
vým počtem přibližně 250 vyřizovaných 
spisů ročně.

Domácí hádky, spory sousedů, ale i zá-
važná ublížení na zdraví
Z tohoto množství se drtivá většina spisů 
projednává na ústních jednáních, nebo se 
řeší příkazem. Odkládají se prakticky pouze 
spisy, kde nebyl udělen souhlas s projed-
náním. Obvykle se jedná o tzv. domácí 
fackovačky, neboli spory mezi manžely či 
partnery, kteří ke konfliktu přivolají policii 
a s odstupem času se usmíří či odstěhují 
a nechtějí věc dále projednávat.

Odkládáme však i banální záležitosti. 
Například bylo policii oznámeno jako 
schválnost, že má soused včely za plotem, 
kdy jedna píchla přítelkyni oznamovatele. 
S přihlédnutím k tomu, že soused ihned 

po žádosti oznamovatele úly ze zahrady 
odstranil, nedošlo k žádnému přestupku. 
Obdobně jsme odložili oznámení ženy, 
že jí bývalý partner odmítá vydat kočku 
pořízenou v průběhu jejich vztahu, nebo 
oznámení pána, že ho soused ruší svým 
chovem papoušků. Takové záležitosti patří 
do působnosti soudu v občanskoprávním 
řízení.

Krom těchto úsměvných oznámení se 
však musíme vypořádávat s narůstajícím 
množstvím závažných a obtížných kauz. 
Jedná se obvykle o ublížení na zdraví, kde 
do řízení vstupují zdravotní pojišťovny 
vymáhající náklady na ošetření. Ty ob-
vykle činí několik tisíc a spolu s pokutou 
představují výrazný zásah do majetku 
obviněného.

Složité kauzy narůstají
Složitost kauz vyžadovala změnu organi-
zace práce, kdy konáme více jednání, na 
kterých jsou obvykle projednány a uzavře-
ny přibližně 3 kauzy. Letos jsme se vyšplhali 
na 40 jednání přestupkové komise (tedy 
cca 120 projednaných věcí). Také se pravi-
delně účastníme workshopů pořádaných 
Krajským úřadem Středočeského kraje. 
Díky tomuto systému a skvělé práci mých 
kolegů se nám daří rozhodovat rychle 
a efektivně a naše rozhodnutí většinou 
obstojí i velice striktní přezkum krajským 
úřadem při podání odvolání.

V terénu pomáhá městská policie
Kromě svých kolegů musím ocenit velice 
dobrou spolupráci s Městskou policií 
Hostivice, která pomáhá komisi doručo-
vat příkazy a další písemnosti osobám 
s trvalým pobytem na radnici, které lze 
zastihnout jen v terénu. To výrazně zefek-
tivňuje naši práci, protože dotyční vědí, že 
jsme jejich přestupek postihli. Nezastupi-
telná je také práce strážníků v terénu, kdy 
mnoho drobných sporů vyřeší na místě, 
uklidní situaci a nezahlcují nás oznáme-
ními.

Spolupráce s Chýní a Rudnou
V letošním roce jsme se pracovně setkali 
s Městskou policií Chýně a v příštím roce 
bychom rádi uspořádali setkání s Městkou 
policií Rudná, neboť obě tyto jednotky nám 
také předávají oznámení a chceme s nimi 
spolupracovat podobně jako s našimi 
strážníky. V častém kontaktu jsme také 
s Policií ČR, Obvodním oddělením Hostivi-
ce, které nás nejvíce zásobuje oznámeními 
o přestupcích.

V některém z dalších čísel měsíčníku 
představím konečné statistiky činnosti 
a pokusím se popsat několik zajímavých 
případů.

Mgr. Jan Klečka
předseda Přestupkové komise

BLAHOPŘÁNÍ JUBILANTŮM
seniorského věku

S H S S  ZP V M S H D  u příle itosti blahopřání k narozeninám v souladu s ustanovením ařízení P 
a rady  201 9 ze dne 2 . dubna 201 , o ochraně fyzick ch osob v souvislosti se zpracováním osobních dajů a o volném 
pohybu těchto dajů a o zrušení směrnice 95 4 S obecné nařízení o ochraně osobních dajů : ímto konem uděluji městu 
Hostivice v slovn  souhlas se zpracováním osobních dajů o mé osobě:

Město Hostivice má krásnou a dlouholetou tradici blahopřát občanům s trvalým pobytem
na území města Hostivice, kteří se dožívají významného životního jubilea
75, 80, 85, 90, 95, 100 a více let.

Bližší informace: Městsk  řad Hostivice, sociální odbor, Husovo náměstí 1 , 25 01 Hostivice.

Kontaktní osoba: Pavla Moravcová, tel.: 220 9 1 9. Vyplněn  souhlas zašlete na uvedenou adresu
nebo osobně předejte v kanceláři sociálního odboru či v podatelně městského řadu. Děkujeme.

méno a příjmení: . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .Datum narození:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

ydliště: . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . elefon:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

V Hostivici dne: . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .Vlastnoruční podpis:  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
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Dotace spolkům
Město dlouhodobě podporuje spolky a další organizace v jejich činnosti a aktivitách 
pro veřejnost. Přinášíme aktuální informace pro příjemce loňských dotací i pro ty, kteří 
by chtěli o finanční podporu města zažádat nyní v lednu 2024.

Vypořádání letošních dotací
Všem spolkům a dalším organizacím, které 
dostaly v loňském roce 2023 od města 
dotaci na podporu činnosti, připomínáme 
povinnost nejpozději do 15. ledna 2024 
odevzdat stručnou závěrečnou zprávu 
o využití dotace, ve které shrnou průběh 
všech podpořených aktivit. Tyto zprávy 

následně město zveřejňuje, aby si každý 
mohl ověřit, jaké aktivity podporuje.

Informace pro žadatele
Dne 12. září 2022 Zastupitelstvo města 
Hostivice schválilo Stálý program pro 
poskytování neinvestičních dotací na zkva-
litnění života ve městě Hostivice, ve kterém 

najdete pokyny pro podání žádosti o dotaci 
z rozpočtu města pro podporu neziskových 
organizací v jejich činnosti.

Žádosti o dotaci 
z rozpočtu města musí 
být podány nejpozději 
do 20. ledna 2024 na 
nových formulářích.

Formuláře společně se schváleným Stálým 
programem pro poskytování neinvestič-
ních dotací na zkvalitnění života ve městě 
Hostivice naleznete na internetových 
stránkách www.hostivice.eu.

Markéta Alfery,
vedoucí finančního odboru
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PŘ I JĎTE TO K NÁM VYZKOUŠET

D VČATA

HÁZENÁHANDBALL HANDBALLHÁZENÁ

LIONS NÁBORLIONS NÁBOR

ROČNÍKY NAROZENÍ  2010

ROČNÍKY NAROZENÍ  2011 A 2012

ROČNÍKY NAROZENÍ  2013 A 2014 

ROČNÍKY NAROZENÍ  2015 AŽ 2018 

pondělí 16:00h - 17:30h
čtvrtek 16:00h - 17:30h

pondělí 16:00h - 17:30h
čtvrtek 16:00h - 17:30h

pondělí 17:30h - 18:30h
úterý 16:30h - 18:00h
středa 16:30h - 18:00h
pátek 16:00h - 17:30h

pondělí 17:30h - 18:30h
středa 16:30h - 18:00h
čtvrtek 17:10h - 18:40h

SPORT CENTRUM HOSTIVICE
HÁJECKÁ 1866, HOSTIVICE   BŘVE

EMAIL: LIONSSHAZENAHOSTIVICE.CZ
TEL: 602 712 148

POLOLETNÍ

PŘ I JĎTE TO K NÁM VYZKOUŠET
SPORT CENTRUM HOSTIVICE
HÁJECKÁ 1866, HOSTIVICE   BŘVE

EMAIL: LIONSSHAZENAHOSTIVICE.CZ
TEL: 602 712 148

C H L A P C I

HÁZENÁHANDBALL HANDBALLHÁZENÁ

LIONS NÁBORLIONS NÁBOR

ROČNÍKY NAROZENÍ  2010

ROČNÍKY NAROZENÍ  2011 A 2012

ROČNÍKY NAROZENÍ  2013 A 2014 

ROČNÍKY NAROZENÍ  2015 AŽ 2018 

pondělí 16:00h - 17:30h
čtvrtek 16:00h - 17:30h

pondělí 16:00h - 17:30h
čtvrtek 16:00h - 17:30h

pondělí 18:30h - 19:30h
úterý 16:30h - 18:00h

čtvrtek 18:20h - 19:50h
pátek 16:00h - 17:30h

pondělí 17:30h - 18:30h
středa 16:30h - 18:00h
čtvrtek 17:10h - 18:40h
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M Ě S T S K Á  P O L I C I E  H O S T I V I C E

Policejní statistiky z Hostivice
Hlídka tel.: 724 022 053 (platí 24 hod. denně) / Služebna tel.: 220 512 972

Dne 7. listopadu 2023 v 13.25 hod. žádá OD 
PČR hlídku MP o prověření oznámení obtě-
žování nezletilé na zastávce MHD u prodej-
ny Lidl nějakým opilcem. Strážníci zjistili, že 
se jedná o místního bezdomovce, který byl 
pod vlivem alkoholu. Vytěžením osob na 
zastávce MHD včetně nezletilé a oznamo-
vatele bylo zjištěno, že tento problémový 
bezdomovec měl nějaké nesrozumitelné 
narážky a podivně gestikuloval. Dívka 
měla strach, ale k žádnému protiprávnímu 
jednání nedošlo. Bezdomovec byl vykázán 
z prostoru zastávky a nasměrován do 
příbytku ve Břvích.

Dne 10. listopadu 2023 v 08.03 hod. žádá 
OD PČR hlídku MP o prověření oznámení 
v ul. Lidická, kde došlo ke sporu při předá-
vání dítěte. Hlídka na místě zjistila, že dle 
soudního rozhodnutí má otec ve své péči 
nezletilého potomka. Matka se dožadovala 

vydání dítěte a podání trestního oznámení. 
Strážníci zjistili, že spor ohledně nezleti-
lého je řešen příslušným soudem a policií 
v rámci kraje.

Dne 10. listopadu 2023 v 18.44 hod. bylo 
oznámeno hlídce MP, že v prodejně Lidl 
obtěžuje opilec zákazníky. Strážníci zjistili, 
že před vchodem stojí místní bezdomovec, 
který byl pod vlivem alkoholu a tancoval. 
Žádnou škodu nezpůsobil a byl vykázán 
z prostoru parkoviště.

Dne 10. listopadu 2023 v 21.35 hod. bylo 
oznámeno hlídce MP, že u hřiště v ul. Druž-
stevní dochází k potyčce šesti osob. Na mís-
tě zjištěno, že došlo ke sporu čtyř mladíků 
a dvou mužů ohledně odpálení pyrotechniky 
(21.35 hod.???). Spor byl uhašen a k žádné-
mu fyzickému napadení nedošlo.

Dne 10. listopadu 2023 v 21.40 hod. bylo 
oznámeno hlídce MP, že na cyklostezce 
směr Břve leží člověk. Na místě byl nalezen 
spící místní občan. Po probuzení řekl, že je 
vše v pořádku a jde spát ke své matce.

Dne 11. listopadu 2023 v 19.08 hod. oznamu-
je hlídce MP žena, že v ul. Na Pískách bydlí 
máma, která jí nezvedá telefon. Má strach 
o zdraví matky, protože máma má zlomenou 
ruku. Strážníci se dostavili do domu a zjistili, 
že dveře do bytu jsou otevřené. Z ložnice 
volala žena o pomoc a žádala příjezd lékaře. 
Na místo byla přivolána RZS a na žádost 
lékaře byla provedena dechová zkouška 
s výsledkem 2,47 promile alkoholu v dechu. 
Žena byla převezena do FN Motol.

Dne 14. listopadu 2023 v 08.46 hod. žádá 
muž hlídku MP o pomoc v ul. V Čekale. Muž 
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Mgr. Karel Vodolan,
ředitel MP Hostivice

uvedl, že doma upadl v koupelně a nemůže 
se zvednout. Hlídka se dostavila na místo 
a zjistila, že muž silně krvácí a na místo byla 
ihned přivolána RZS, která muže převezla 
do FN Motol, kde následujícího dne zemřel.

Dne 15. listopadu 2023 v 21.37 hod. žádá 
OD PČR hlídku MP o prověření oznámení 
hádky v bytovém domě v ul. Žitná. Strážníci 
zjistili, že došlo k hádce mezi matkou a sy-
nem. Syn dosáhl plnoletosti a rozhodl se, že 
nebude matku poslouchat.

Dne 17. listopadu 2023 v 17.25 hod. se 
dostavil na služebnu MP muž a strážníkům 
předal mobilní telefon. Telefon nalezl v auto-
busu MHD na zastávce v Praze 7 – Holešo-
vice. Strážníci vyrozuměli majitele, který si 
přístroj vyzvedl na služebně 19. 11. 2023.

Dne 17. listopadu 2023 v 00.22 hod. žádá 
OD PČR hlídku MP o součinnost s hlídkou 
PČR na Husově náměstí, kde má dochá-
zet ke rvačce cca 15 osob. Jednalo se 
o 10 místních mladíků, kteří šli z Mušárny. 
Cestou potkali tři dívky a jednoho mláden-
ce z UKR. Dívky vyzvali na sex a mládence 
poslali do… a jedna dívka dostala pěstí na 
oko. Na místo byla přivolána RZS. Hlídka MP 
zamezila dalším násilnostem. Věc řešila ve 
své kompetenci hlídka PČR,

Dne 18. listopadu 2023 v 17.47 hod. bylo 
oznámeno hlídce MP, že ostraha prodejny 
Lidl zadržela muže při krádeži. Po příjezdu 
na místo strážníci zjistili, že se jedná o míst-
ního problémového bezdomovce, který 
odcizil zboží v hodnotě 107 Kč. Bezdomovec 
se choval neklidně, tak byla provedena bez-
pečnostní prohlídka osoby. Při prohlídce byl 
u muže nalezen zavírací nůž, který hlídka 
odebrala. Dechovou zkouškou bylo zjištěno 
1,623 promile alkoholu v dechu. Po prove-
dení úkonů muž opustil prodejnu a jednání 
bylo oznámeno správnímu orgánu.

Dne 19. listopadu 2023 v 12.59 hod. bylo 
oznámeno hlídce MP pracovníkem f. Green 
City, že v ul. Archeologická došlo k vloupání 
do zaparkovaných vozidel uvedené firmy. 
Zaměstnanci pachatele pronásledovali do ul. 
Žižkova, kde došlo k jeho zadržení. Strážník 
MP se dostavil na místo zadržení a zadrže-
nou osobu (UA) převzal. Dle věcné příslušnos-
ti byla na místo přivolána hlídka PČR.

Dne 20. listopadu 2023 v 21.36 hod. žádá 
OD PČR hlídku MP o prověření oznámení 
hádky v bytovém domě v ul. Kmochova. Na 
místě bylo zjištěno, že oznamovatelka s dí-
tětem se nastěhovala do bytu za mužem, 
kterého poznala na seznamce. Po pětiden-
ním soužití došlo k obviňování, kdo komu co 
sebral a údajně fyzickému napadení. Žádné 
zranění na pohled nebylo viditelné a lékař-
ské ošetření bylo odmítnuto. Žena řekla, že 
opouští s děckem byt. Městská policie ji dle 
jejích slov nepomohla, „je k hovnu“ a chtěla 
PČR. Muž uvedl, že hlídce děkuje, že je rád, 
že paní opustila byt.

Dne 26. listopadu 2023 v 17.10 hod. žádá 
OD PČR hlídku MP o prověření oznámení na 
točně MHD Břve, kde leží člověk. Na místě 
bylo zjištěno, že místní bezdomovec trochu 
víc přebral a seděl na lavičce. Oznamova-
tel hlídce sdělil, že na místo zavolal RZS. 
Bezdomovec řekl, že sanitu nepotřebuje, že 
dojde do své chatičky, ale to bylo již pozdě. 
Když spatřil přijíždět RZS, tak chtěl z místa 
zmizet, ale ztratil rovnováhu a padl přímo 
na nos. Byl převezen do FN Motol. Druhý 
den nevěděl, že byl v nějaké nemocnici.

Dne 28. listopadu 2023 od 18.55 hod. do 
22.20 hod. hlídka MP usměrňovala dopravu 
v Chrášťanském kopci, který zablokoval 
kamion na letních pneumatikách.

Dne 28. listopadu 2023 v 13.26 hod. bylo 
oznámeno hlídce MP podezřelé vozidlo 

za křižovatkou ul. Litovická – U Nádraží, 
kde se pohybují podezřelé osoby. Jednalo 
se o pracovníky, kteří zajišťovali výměnu 
sloupu el. vedení.

Dne 1. prosince 2023 v 23.37 hod. žádá OD 
PČR hlídku MP o prověření oznámení o le-
žící osobě před poštou ul. Čsl. armády. Na 
místě se žádná osoba nenacházela a bylo 
zjištěno, že první pomoc poskytli zmožené-
mu kamarádi.

Hlídka MP 24. listopadu zabezpečila převoz 
vánočního stromu z ul. Broulova na Husovo 
náměstí.

Každý rok strážníci upozorňují (zejména 
v okolí ZŠ Hostivice) řidiče ohrožující zdraví 
a život účastníků na pozemních komunika-
cích, že: dle zákona č. 361/2000 Sb. podle 
§ 5 odst. 2, písm. i) – řidič nesmí řídit vozidlo, 
na němž jsou nečistoty, námraza nebo 
sníh, které zabraňují výhledu z místa řidiče 
vpřed, vzad a do stran. Je dost řidičů, kteří 
na svém vozidle splnili podmínku výhledu 
pouze vpřed.

Správnímu orgánu Města Hostivice bylo 
předáno 8 návrhů na odstranění vozidla 
z komunikace dle zákona č. 13/1997 Sb., 2x 
bylo provedeno šetření k osobám o udělení 
státního občanství ČR, správnímu orgánu 
MÚ Černošice bylo předáno 15 přestupků 
v dopravě a správnímu orgánu MÚ Hostivi-
ce 2 přestupky proti občanskému soužití.

MUNIPOLIS
M  P  M S

hcete dostávat důle ité a ur entní zprávy do svého telefonu
Další informace, jako jsou například pozvánky na akce, novinky nebo ne slettery,
najdete ve své e-mailové schránce.

e istrujte se zdarma na www.munipolis.cz/registrace
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3. reprezentační ples 
města Hostivice

Předprodej vstupenek v Městské knihovně Hostivice od 15. 1. 2024. 

Zveme Vás na třetí reprezentační ples 
našeho města. Ponořte se do tónů hudby 
a protančete se večerem.

pátek 
8. března 2024
od 19:00 hodin 

Sokolovna Hostivice

Máte-li zájem podpořit ples 
a přispět do tomboly, 
ozvěte se nám na 
info@hostivice.eu. Děkujeme.
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NANEČISTO
ŠKOLA

PRO BUDOUCÍ ŽÁKY
ZŠ HOSTIVICE

TERMÍNY A TÉMATA SETKÁNÍ:
14 . 2. Z pohádky do pohádky
28. 2. Zlaté české ručičky
13. 3. Kdo šetří má za tři
27. 3. Díváme se na svět otevřenýma očima

SKOLA.NANECISTO@ZSHOSTIVICE.CZ ZS.HOSTIVICE.CZ

REGISTRACE BUDE SPUŠTĚNA
3. 1. 2024 NA WEBU ŠKOLY!

Lekce budou probíhat v ZŠ Hostivice vždy od 16:30 - 17:30 hod.

Zima ve školce
práce všech tříd z Mateřské školy Hostivice
--------------------

Výstava je volně přístupná v hostivickém
zámku v době otevíracích hodin 
Městského úřadu Hostivice.

Výstava dětí MŠ 
4. 12. 2023 do 31. 1. 2024

zámek Hostivice

Součástí koncertu 
bude ochutnávka vín 
z Wine Food Gracia

Koncert 
11/1/2024
od 19 h hostivický zámek

Schola
Gregoriana
Pragensis

Schola
Gregoriana
Pragensis

-------------------------
David Eben, Hasan El-Dunia, Jan Kukal, Stanislav Předota, 
Ondřej Maňour, Tomáš Lajtkep, Michal Medek, Ondřej Holub

-------------------------
Předprodej vstupenek od 11. prosince 2023 

v hostivické knihovně, cena 150 Kč. 
Koncert je součástí abonentních koncertů 

na zámku v roce 2024.

ŠkolníŠkolní
plesples

Základní škola Hostivice
a CDP Hostivice, z. s.

10. února 2024 pořádají

v Sokolovně
od 20:00

vstupné 300Kč
hraje Bonasax
další program

tombola
vstupenky v prodeji od 10.1.2024

v ZŠ Hostivice v ŠD 2
rezervace na jitka.hakova@zshostivice.cz

3. reprezentační ples 
města Hostivice

Předprodej vstupenek v Městské knihovně Hostivice od 15. 1. 2024. 

Zveme Vás na třetí reprezentační ples 
našeho města. Ponořte se do tónů hudby 
a protančete se večerem.

pátek 
8. března 2024
od 19:00 hodin 

Sokolovna Hostivice

Máte-li zájem podpořit ples 
a přispět do tomboly, 
ozvěte se nám na 
info@hostivice.eu. Děkujeme.
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klavírní
tóny
Ač jeho jméno možná není 
v Hostivici široce známé, krásu 
a dokonalost v klavírní hudbě, 
kterou vnímáte na místních 
koncertech, byste bez něj sotva 
zažili. JOSEF KALOUS, elegantní 
pán v klobouku, patří mezi 
neodmyslitelné, a tak trochu 
neviditelné tváře naší kulturní 
scény – věnuje se totiž ladění 
pian.

TEXT: LENKA BRYCHTOVÁ
FOTO: KRISTINA ČERNÁ

Neviditelné
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V dnešním rozhovoru nahlédneme do 
světa hudby skrze dokonalý sluch ladiče 
pian, který se už přes 50 let věnuje ladění 
i opravám těchto hudebních nástrojů. 
Profesionální přípravou pian se zabývá 
i před koncerty, které pro vás připravujeme 
tady u nás v Hostivici, ať už jde o abonentní 
koncerty na zámku nebo třeba adventní 
koncerty v sokolovně. Přestože ve 12 letech 
tragicky přišel o zrak, když si opařil obličej, 
dokázal se vzepřít osudu a vypracoval se 
na jednoho z nejvýznamnějších ladičů pian 
u nás. Jeho služby využíval i český prezi-
dent. Ale pěkně po pořádku.

Pro obor ladič klavírů musí mít člověk 
vynikající sluch. Jak už to bývá u lidí 
s nějakým smyslovým postižením, mož-
ná právě proto je tento obor doménou 
zrakově postižených lidí, u nichž se ztrá-
ta zraku vyvažuje sluchovou citlivostí. 
Vy sám jste ve svých 12 letech tragicky 
oslepl. Co si o tom myslíte?
Ano, to souhlasí, bývá to tak, že máme lepší 
nějaký další smysl. Nevidomý člověk má 
v porovnání se zdravým člověkem vytříbe-
nější sluch, což je dáno hlavně tím, že ho 
zkrátka musí používat neustále. Já napří-
klad, když chci přejít přes silnici, musím se 
zaposlouchat do ruchu ulice v tom smyslu, 
z jaké strany jede auto, kolik jich jede atd. 
Uši mám v pohotovosti prostě stále…

Jak jste se ke své profesi dostal?
V těch mých teenagerovských letech, kdy 
jsem přestal vidět, jsem nastoupil do školy 
pro nevidomé na Hradčanech v Praze. Tam 
v každé místnosti stálo piano, pianino či 
křídlo, celkově to byla zkrátka škola hodně 
hudební, a já do té doby neměl o hudbě 
vlastně vůbec žádné vědomosti. Dostal 
jsem se tam do úplně jiného světa. Díky 
pravidelné návštěvě ladičů, se kterými 
jsem se záhy skamarádil a kteří mě ochot-
ně zasvěcovali do tajů své práce, tak bylo 
rozhodování o mém budoucím zaměstnání 
velice jednoduché. Hrozně se mi to líbilo 
a všechno kolem toho mě moc zajímalo.

A kde jste načerpal své první pracovní 
zkušenosti?
Na Malé Straně při konzervatoři je ladičská 
škola a tam jsem se celému tomu řemeslu 
v oboru ladění a oprav klávesových nástrojů 
naučil. Právě tam začaly moje první pracovní 
zkušenosti servisního ladiče, po revoluci 
jsem pak v oboru začal podnikat na vlastní 
pěst. A vlastně až do letošního roku jsem na 
téže škole působil i jako pedagog.

Před pár lety jste napsal knihu s příklad-
ným názvem „Proč jsem se stal ladičem 
pian“. Proč? Čím byste byl, kdybyste 
nebyl ladičem pian?
Já, pokud bych nebyl tím, čím jsem, byl bych 
truhlářem. Když jsem byl malý a bydlel s ro-
diči, a ještě měl oči v pořádku, hned naproti 
jejich domu stála truhlárna, kde jsem byl 

pečený vařený. Dřevo mám rád odjakživa, 
a kdyby se mi nestal ten úraz s očima, urči-
tě bych se věnoval právě truhlařině.

Ta moje vášeň mě však neopustila, stále 
mě to moc baví. U nás na chalupě mám 
takovou v podstatě truhlářskou dílnu, kde 
stále něco kutím. Celý nábytek na chalupě 
je například moje práce, stejně tak i u nás 
doma v bytě.

Pojďme zpátky k pianům. Jak vlastně 
ladění probíhá?
Před laděním piana na koncert padnou 
pokaždé dvě otázky – já se zeptám, na ja-
kou výšku ho mám naladit a druhou stranu 
většinou zajímá, jak dlouho to bude trvat… 
Výška je velmi důležitá, v podstatě zásadní. 
Proto jsem se ptal (pozn. autorky: rozhovor 
probíhal před klavírním koncertem Ondřeje 
G. Brzobohatého v sokolovně), zda k tomu 
pianu bude na vašem koncertě hrát ještě 
něco dalšího. A protože půjde o saxofon, je 
nutné piano naladit na 442 kmitů. Pokud by 
piano doprovázely třeba housle, u nich platí 
zase „čím výš, tím líp“. Dechové nástroje 
naopak tolik výšky nepotřebují. A u samot-
ných zpěváků je to pak o dohodě, jak je 
interpret sám zvyklý zpívat.

Ale abych odpověděl na celou vaši otázku, 
ladění takového piana, které je tady u vás 
v sále a je pravidelně udržované, mi zabere 
něco kolem hodiny, hodiny a půl. Vše ale 
samozřejmě záleží na celkovém stavu 
nástroje.

Potřebujete ke své práci něco speciál-
ního?
V první řadě ladičskou kliku, gumové klínky 
na zaklínkování strun a ladičku. To jsou 
moje hlavní pracovní nástroje. Líbivý zvuk 

pak vydá každé klavírní křídlo či pianino, 
které bude správně naintonované a nala-
děné.

Povězte, co vás na vaší práci nejvíce 
baví?
Mě baví úplně všechno. Mám štěstí, že má 
práce je zároveň i mým koníčkem. Když jde 
navíc o dobré a kvalitní piano, je to velký zá-
žitek. Za svůj život mi prošly rukama stovky 
a stovky klavírů a klientelu jsem získal po 
celé republice. Být ladičem pian totiž zna-

Nevidomý člověk 
má v porovnání se 
zdravým člověkem 
vytříbenější sluch, 
což je dáno hlavně 
tím, že ho zkrátka 
musí používat
neustále.
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mená neustále cestovat za zákazníky. A být 
mezi lidmi je pro mne velmi obohacující.

Jak je to se značkami klavíru? Záleží na 
tom?
Mezi značkami jsou obrovské rozdíly, ško-
da, že už se u nás příliš pian nevyrábí. Bu-
deme-li ale hovořit o době minulé, tak ve 20. 
století patřila česká piana dokonce mezi 
světovou špičku. Ať jste vzala jakoukoliv 
značku, která byla v Čechách třeba méně 
cenná, tak ve světě vždycky vyhrála nějaké 
ocenění či medaili. Tak dobré nástroje to 
byly. Existovalo zde pár značek jako Petrof 
(nejslavnější český výrobce pian, výrobou 
pian se zabývá dodnes), Förster, Scholze 
a Rösler, které patřily do absolutní špičky.

Máte nějaký zajímavý zážitek spojený 
s vaší profesí?
Popravdě ani moc nevím. Za svou letitou 

kariéru jsem měl na starosti klavíry v těch 
nejprestižnějších koncertních sálech 
u nás, což už samo o sobě asi může být 
zážitek. Od roku 1974 ladím piana na Praž-
ském hradě, i na zámku Lány. Mnohokrát 
jsem také ladil pianino Petrof v Lumbeho 
vile, kde bydlel pan Zeman. A jak mám ve 
zvyku po ladění vstát a říct „pojďte to ně-
kdo vyzkoušet“, pan Zeman přisedl a začal 
dost dobře hrát. To mě překvapilo, myslel 
jsem, že ladím pianino pro jeho ženu nebo 
dceru.

Jaký nejzajímavější hudební nástroj jste 
ladil?
Za svou dlouhou kariéru jsem naladil 
spoustu skvostných klavírů. Silný a osudo-
vý zážitek mám ovšem spojený s pianinem 
jedné studentky konzervatoře, o jejíž přízeň 
jsem dlouho usiloval, a které naneštěstí 
doma přestalo hrát pár tónů na pianinu. 

Nejdříve jsem tedy jezdíval za opravou 
jejího nástroje, později jen k ní, až jsem u ní 
zůstal. Hance, mé ženě, jsem poté zakoupil 
nové pianino, na které dnes už hrají dokon-
ce i naše vnoučátka.

Co byste závěrem vzkázal zájemcům 
o hru na klavír?
Když se někdo rozhodne pořídit jakýkoliv 
hudební nástroj, nemusí jít jen o piano, měl 
by dbát na to, aby byl nástroj kvalitní. Velmi 
snadno se totiž stane, že se zakoupí faleš-
ný nástroj a člověk si pak zvykne na falešný 
zvuk, který hraje. Všem čtenářům bych také 
rád popřál vše nejlepší do nového roku.

Děkuji za rozhovor a ať se vám daří, 
nejen v roce 2024.

Lenka Brychtová

O házené se říká, že je to dost tvrdý 
sport. Jak se k němu staví ženy? Existu-
je nějaký rozdíl mezi ženskou a mužskou 
házenou?
Rozdíl je samozřejmě veliký, ale pořád je to 
házená, která má nějaká svá pravidla a zá-
konitosti a já ji trénuji stejným způsobem, 
ať už jde o mladší dorostence, nebo ženy. 
Na co možná narážíte je psychika, která 
u žen hraje velkou roli a v případě neúspě-
chu či nějaké chyby ji více a déle řeší. Kluci 

většinou takové věci hodí za hlavu a jdou 
dál. A jiná je také rychlost, kterou na první 
pohled vidíte. U kluků je házená samozřej-
mě razantnější, dynamičtější a silnější.

Kdy je podle vás ideální začít s háze-
nou?
Myslím, že je to dost individuální jako 
v každém jiném sportu. Já třeba začínal 
až v 10 letech, ale tady u nás v Hostivicích 
začínají s tréninkem i předškoláci. Já jsem 

se ještě předtím, než jsem zakotvil u háze-
né, věnoval závodnímu plavání a fotbalu. 
Ta sportovní všeobecná průprava, ať už 
jde o gymnastiku či fotbal, zkrátka jakýkoliv 
sport, je k nezaplacení, připraví vás na 
všechny další případné sportovní aktivity.

Existují podle vás nějaké předpoklady 
pro to, aby člověk mohl hrát házenou?
Musí to člověka hlavně bavit a na druhou 
stranu tomu také něco obětovat. U nás 

Jako hráč 
jsem neměl 
žádné
starosti
Házenkářská legenda, která ovládla hřiště v dresu národního týmu v 80. letech, již několik 
sezón předává své bohaté zkušenosti nové generaci talentů. Pod záštitou házenkářského 
klubu LIONS Hostivice zde trénuje Jiří Kotrč mladší dorostence, ale i ženy. O své dvojroli hráče
i trenéra se více dozvíte v našem rozhovoru.
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v LIONS se snažím těm mladším doros-
tencům, což jsou 15–16letí kluci, vysvětlit 
a vštípit, že nejde jen o nějaký pohybový 
kroužek, že pokud to chtějí dělat naplno 
a něco v tom sportu dokázat, musí přípravě 
obětovat třeba kus prázdnin, protože 
v srpnu už je chci vidět na tréninku na hřišti 
nebo v tělocvičně. Oni to ale pochopili, 
bohužel zatím někteří jejich rodiče s tím tak 
nějak pořád bojují.

Registrujete mezi svými svěřenci již teď 
nějaký extrémní talent?
Tak určitě. Jsem tu třetí rok a většina kluků, 
která prošla mýma rukama, u házené 
vydržela a hraje ji dál. Vnímám u nich chuť 
na sobě pracovat a vidím u nich neuvěři-
telný progres, za což ostatně hovoří i jejich 
výsledky. Nicméně možná důležitější 
než celá házená, je ten stmelený kolektiv 
a týmová práce, které jim přinesou hodně 
do života. Být přátelský, umět vycházet 
se svým okolím a vnímat život i z jiného 
úhlu než z toho svého, je pro život prostě 
obohacující. A závěrem možná jen, že přes-
tože trénujeme hodně intenzivně, na první 
místo stavím vzdělání, tedy školu. Kluci, aby 
trénovali, musí mít ve škole dobré výsledky. 
Až pak je házená. A oni chtějí, chtějí makat 
a chtějí být lepší.

Bylo pro vás trénování jasnou volbou?
Trénuji v podstatě od ukončení své kariéry 
profesionálního hráče, na pražské Dukle 
jsem trénoval 40 let. Tam šlo ale o vyšší 
soutěž, a tím pádem také větší stres, 
očekávaly se od nás výsledky. Zde v Ho-
stivicích je to jiné, rozhodně nechci říct 
odpočinkové, ale práce tady se liší v tom, 
že se snažíme kluky vychovávat. Je hrozně 
hezké za sebou vidět při jejich odchodu do 
další věkové skupiny výsledky té práce, to 
zlepšení. Někteří z nich například v těch 
15–16 letech, kdy přišli ke mně, neuměli ani 
pořádně hodit míčem či ho chytit. A pak 
o dva roky později odcházejí do staršího 

dorostu a jsou v týmu platní. To je skvělá 
satisfakce.

Povězte, jak vypadal váš den profesio-
nálního házenkáře?
To byla krásná doba, protože jsem neměl 
žádné starosti, jen trénovat a zlepšovat se 
v házené. Ráno se trénovalo, pak následo-
val společný oběd v jídelně, odpolední tré-
ninková fáze a v závěru dne přišel na řadu 
odpočinek nebo odchod domů. Dny byly 
takové monotématické, v podstatě se po-
řád jen trénovalo a na nic jiného moc času 
nezbývalo. Na druhou stranu ten kolektiv 
byl tak silný, že nám vynahradil všechny ty 
ztráty v životě spojené s neustálým cesto-
váním, zápasy, úspěchy a neúspěchy… to 
máme v paměti stále a se starou partou se 
dodnes pořád scházíme a společně vzpo-
mínáme. To nám už nikdo nevezme.

Vzpomeňte nějaký zážitek vaší spor-
tovní kariéry, který je pro vás něčím 
výjimečným?
Určitě bych vypíchnul nejvíce ceněnou 
klubovou soutěž Pohár mistrů Evropy, který 
jsme vyhráli v Bělehradě v roce 1984 nad 
favorizovaným jugoslávským soupeřem 
Metaloplastiko Šabac. Oni do té doby 
neprohráli doma ani v zahraničí tři roky po 
sobě, s prohrou ani nepočítali, ve městě 
byly pro ně dokonce připraveny velké osla-
vy… nakonec ale i nás na ta selata pozvali.

A stejný rok je bohužel zahalen i hořkým 
zklamáním, kdy jsme s týmem prošli 
kvalifikací na Letní olympijské hry do Los 
Angeles, kam nás ale nepustili. Odjezd na 
olympiádu bojkotovala tehdejší komunistic-
ká vláda. Myslím, že jsme měli velmi dobře 
našlápnuto, v kvalifikaci jsme byli druzí, a na 
té olympiádě bychom určitě uspěli.

Na olympiádu jste ale přece jen odjeli…
Ano, o 4 roky později v roce 1988 jsme 
reprezentovali Československo na letní 

olympiádě v Soulu, kam se však už někteří 
starší kluci nedostali. Skončili jsme na 6. 
místě.

Jak jste se vlastně vůbec k házené 
dostal?
Jak jsem už říkal, k házené jsem se dostal 
trochu oklikou přes plavání, kterému jsem 
se věnoval od pěti do devíti let, a fotbal, 
který jsem hrál na Montážích Praha. 
Pravdou je, že v té době, to se psaly 70. léta, 
byla házená u nás na velice dobré úrovni. 
Nehrálo ji tolik manšaftů, ale úspěchy 
byly. Sledoval jsem házenou v televizi, 
docela mě to bavilo. A když jsem se šel 
jednou podívat za kamarádem z baráku 
na kroužek házené, chytlo mě to a už jsem 
u toho zůstal. Myslím, že ten sport dělá i ta 
parta lidí a kamarádů kolem. A na to já měl 
vždycky štěstí.

Hezčí konec jsme se nemohli přát. 
Děkuji za rozhovor a ať se vám osobně 
i LIONS ve světě házené stále daří.

Lenka Brychtová

Bývalý házenkář Jiří Kotrč patřil mezi 
nejlepší pivoty ve světě házené.

Přes Orbis a Spartu Praha se v pouhých 
18 letech dostal do tehdy nejlepšího 
československého klubu Dukla Praha.

Za reprezentaci Československa 
nastoupil v 250 utkáních, třikrát byl 
vyhlášen československým házenká-
řem roku.

Po otevření hranic v devadesátých 
letech hrál čtyři roky profesionálně také 
v Německu.

Svou profesionální kariéru ukončil ve 
svých 36 letech a od té doby házenou 
trénuje.
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Leden v knihovně
S příchodem nového roku přinášíme pohled na 
nadcházející události, které jsme pro vás připravili 
v naší knihovně.

V pondělí 15. 1. od 18.30 hod. proběhne v knihovně další setkání 
KniHo klubu, které je určeno pro všechny vášnivé čtenáře toužící 
poznávat nejen nové knihy, ale také sdílet vlastní literární zážitky 
s ostatními. Lednové téma bude navíc plné emocí – „Kniha, která 
mě rozbrečela“. Máte se nač těšit.

V letošním roce budeme také pokračovat v tradici autorských 
čtení v rámci projektu Spisovatelé do knihoven. Ta opět nabídnou 
zajímává setkání s osobnostmi české literatury. Hned ve středu 
17. 1. v 18 hod. přivítáme v knihovně spisovatelku Zuzanu Kultáno-
vou, která představí svou knižní prvotinu, za kterou byla v roce 
2017 nominována na cenu Magnesia Litera pro objev roku.

Zvláštní pozornost věnujeme i dětským čtenářům, kteří se mohou 
těšit na oblíbené čtení v rámci projektu Celé Česko čte dětem. 
Pásmo pravidelného čtení pro děti zahájí ve středu 31. 1. od 17.30 
hod. paní Jana Hermachová, která přečte Polární pohádku.

S naší knihovnou jsme se také zapojili do sběru starých telefonů, 
resp. do projektu Odlož mobil v knihovně. Až do konce dubna mů-
žete u nás odevzdat do boxu vysloužilý mobilní telefon v knihovně 
a vyhrát poukázku na nákup knih.

Všem našim čtenářům přejeme úspěšný start do roku 2024.

Za knihovnu Anděla Mansfeldová a Bára Šimková

Naše knižní doporučení pro dětské čtenáře i dospělé:

Zvířata v zimě: Ledňáček, srnka a veverka
Thomas Müller
Co se děje v lese, na louce a pod povrchem, když napadne sníh? Je medvěd 
opravdu ten největší zimní spáč? Jak lišky loví myši pod sněhem? Proč zajíci 
dobrovolně tráví čas v pekáči? Který pták se schovává tak, že se zavrtá do sněhu? 
A co dělají v zimě včely? Knížka přináší spoustu zajímavostí ze zimního světa 
zvířat, kde se zdaleka jen nespí. Seznámí vás s nejrůznějšími strategiemi, které 
živočichům pomáhají zimu přežít. A kromě toho zde taky 
najdete tipy, jak můžete sami zvířátkům pomoci, aby 
chladné období bez úhony přežila.

Ledoborec
Kristina Ohlsson

Z ledových hlubin se dere temnota. Druhý díl atmosférické detektivní série. Do ospalé pří-
mořské vesničky Hovenäset přišla bílá zima. August Strindberg je šťastnější než kdy dřív: 

jeho vetešnictví si vede skvěle, a navíc je čerstvě zamilovaný. Během mrazivé lednové 
noci však jeho idylou otřese požár, který zničí dvě chatky u moře. Jedna patřila Augustovi 
a druhá místnímu starousedlíkovi Axelovi. Inspektorka Maria Martinssonová se pouští do 

vyšetřování, které se záhy rozšíří o vraždu. 
Někdo skrývá smrtící tajemství…

Mobilní telefony odevzdávejte do boxů na sběrných místech
Podrobné informace jsou k dispozici  –  na sběrném místě

–   nebo na  www.odlozmobil.cz

ODEVZDEJ
vysloužilý

mobilní telefon
v knihovně

Pomozte nám zvýšit povědomí o třídění vysloužilého elektrozařízení.

vyhodnocení a předání výher proběhne v dubnu 2024

NEJÚSPĚŠNĚJŠÍ KNIHOVNA
s největším počtem vybraných mobilních telefonů získá

Vybrané telefony budou odborně rozebrány a recyklovány.

A VYHRAJ
poukázku na nákup knih
za2000 Kč

www.odlozmobil.cz www.cervenekontejnery.cz

1.12.          –1.4.20
23

20
24

Za každý odevzdaný mobil  se přispěje 10 Kč na dobročinnost.

na nákup knih
na drobné investice
na akce pro veřejnost15 000 Kč 

ww
w.
od
lo
zm
ob
il.
cz

nebo volné vstupenky do památek ve Středočeském kraji
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Novinky z Evropy
Předsednictví v Radě EU převzala od Španělska na následující půlrok Belgie.
Na španělské předsednictví se bude vzpomínat jako na spíše odfláknuté.

ČR v EU
Týdeník Politico zařadil prezidenta Pavla 
na prestižní seznam nejvlivnějších státníků 
Evropy.

Petr Pavel navštívil Itálii, byl poctěn třemi 
vojenskými přehlídkami a setkal se mj. 
s premiérkou Meloni/ovou. Mezi oběma 
státy panuje např. jasná shoda v proevrop-
ské politické orientaci (to se od pravicové 
Meloni/ové neočekávalo), v podpoře Ukraji-
ny či v nutnosti spolupracovat při zvládání 
migrace.

Ukrajina v. Rusko
Agrese Ruska (RF) proti Ukrajině (UA) trvá 
již přes 20 měsíců. RF nadále masově 
ostřeluje civilní cíle a usmrcuje civilisty, což 
jsou válečné zločiny (např. znovu Charkov, 
Mykolajiv, Oděsa aj). S nástupem zimy se 
ruskými cíli opět stává energetická infra-
struktura, což mezinárodní právo rovněž 
zakazuje.

Ukrajinská protiofenzíva nebyla patrně 
dost úspěšná. Svůj podíl na tom mají 
i pomalejší dodávky vojenského materiálu 
od podporovatelů. Např. EU se zavázala do 
března 2024 dodat 1 milion dělostřeleckých 
granátů, zatím dodala jen 300.000, protože 
v EU nejsou dostatečné výrobní kapacity.

Ministr obrany USA Lloyd Austin přicestoval 
do Kyjeva, aby ujistil Ukrajinu o finanční 
a vojenské podpoře, přestože americké 
zdroje vyčerpávají i další globální rizika, 
např. konflikt mezi Izraelem a palestinským 
radikálním hnutím Hamás. Mezitím ovšem 
radikální část republikánů v americkém 
Senátu zablokovala další pomoc Ukrajině 
i Izraeli.

Migrace
Agentura EU pro správu vnějších hranic 
(Frontex) poslala 50 příslušníků pohraniční 
stráže a dalších expertů na dokumenty 
a na registraci migrantů a tlumočníky 
do Finska, aby mu pomohla s ochranou 
1340 km dlouhé hranice s Ruskem. Odtud 
přichází větší množství žadatelů o azyl 
mj. z Jemenu, Sýrie či Somálska. Helsinky 
obviňují Moskvu, že migrantům s dopravou 
k hranici pomáhá. Frontex plánuje Finsku 
poskytnout také hlídková auta a další 
potřebné vybavení.

Polsko
Parlamentní volby vyhrálo vládnoucí Právo 
a spravedlnost (35,4 %), opoziční Občanská 
koalice ex-premiéra a ex-předsedy Evrop-
ské rady Donalda Tuska byla druhá (30,7 %). 

Prezident Duda pověřil stávajícího premi-
éra Morawieckého (PiS) sestavením vlády, 
PiS ale nemá k získání většiny v parlamentu 
koaliční partnery. Napodruhé má dostat 
možnost sestavit vládu právě Tusk.

Slovensko
Slovenský parlament podle očekávání 
vyslovil důvěru nové vládě už čtyřnásob-
ného premiéra Roberta Fica, která vzešla 
ze zářijových předčasných parlamentních 
voleb.

Premiér Fico oznámil, že bude bojkotovat 
deníky SME a Denník N spolu s nejsledo-
vanější televizí Markíza a zpravodajským 
portálem Aktuality.sk, jež se o něm vyjadřují 
kriticky. Fico tak následuje příklad maďar-
ského premiéra Viktora Orbána.

Ficova vláda nechala ve zkráceném 
řízení schválit legislativu, jež ruší speciální 
prokuraturu vyšetřující korupci, snižuje 
trestní sazby za hospodářské trestné činy 
a snižuje ochranu policistů vyšetřujících 
tyto zločiny. Prezidentka Čaputová oznámi-
la, že bude tuto legislativu vetovat a podá 
ústavní žalobu. Evropská komise požádala, 
aby tato legislativa minimálně nebyla pro-
jednávána ve zkráceném řízení.

Španělsko
Po nerozhodném výsledku parlamentních 
voleb španělským parlamentem potvrzen 
v premiérské roli dosavadní předseda 
vlády socialista Pedro Sánchez. Většinu 
v parlamentu si zajistil hlasy katalánských 
separatistů strany Junts výměnou 
za amnestii pro separatisty odsouzené 
za protiústavní referendum z r. 2017. Kvůli 
tomu se ve Španělsku konají masové 
protesty.

Maďarsko
Vládnoucí strana Fidesz premiéra Viktora 
Orbána poslala do parlamentu návrh zá-
kona, který má omezit zahraniční vliv nezá-
vislých médií či opozičních uskupení. Zákon 
o „ochraně národní suverenity“ iniciuje 
vznik nového orgánu, který má řešit možná 
rizika zahraničního vlivu na politiku. Norma 
rovněž počítá s tresty až do tří let vězení za 
porušení zákazu zahraničního financování 
pro strany a další uskupení kandidující ve 
volbách. Podobně má Rusko už od r. 2012 
zákon o zahraničních agentech. Spolky, 
média nebo jedinci, jež zde dostávají zahra-
niční podporu, jsou vystavení přísné úřední 
kontrole a mají povinnost každé své sdělení 
doprovázet upozorněním, že jsou zahranič-
ními agenty.

Nizozemsko
Parlamentní volby překvapivě vyhrála 
krajně pravicová Strana svobody Geerta 
Wilderse, sice s přehledem, ale má jen 37 
křesel ze 150členné sněmovny; k vládnutí 
jich potřebuje minimálně 76. Z 26 kandidují-
cích stran se jich do 150 členného parla-
mentu dostalo 17. Lídr levice, donedávna 
místopředseda Evropské komise Frans 
Timmermans skončil na 3. místě. Wilders 
bude mít potíže sestavit vládu kvůli své 
protiislámské a protievropské rétorice.

Rusko
Nepřekvapivě se Putin bude znovu ucházet 
o prezidentský úřad, současný šestiletý 
mandát mu vyprší v květnu 2024. V r. 2021 
Putin podepsal zákon, který mu umožňuje 
ještě dvakrát kandidovat na post hlavy 
státu, takže může být v čele země až do 
r. 2036, kdy by mu bylo 83 let a bude mít 
za sebou 36 let u moci (dnes „jen“ 24 let; 
překonal tak Stalina i Brežněva). Putin 
nebude mít skutečné konkurenty, ale jen 
sparring-partnery kvůli mediálnímu obrazu; 
skuteční političtí oponenti jsou totiž buď 
ve vězení (např. Navalnyj) nebo v emigraci. 
Navíc volby budou tradičně zfalšované. 
To ovšem nic nemění na skutečnosti, že 
u značné části populace je Putin skutečně 
populární, což ale souvisí s tím, že v Rusku 
neexistují svobodná média.

Mezinárodní olympijský výbor rozhodl, že 
startovat na olympijských hrách 2024 v Pa-
říži budou moci i sportovci z Ruska a Bělo-
ruska, a to pod neutrální vlajkou a bez státní 
hymny či symbolů. Sportovci s vazbami na 
vojenské či policejní složky (jichž je 95 %) 
jsou vyloučeni stejně jako ti, kteří aktivně 
podporují válku na Ukrajině. Startovat na 
OH nesmějí ani týmy z obou zemí. Podle 
MOV se zatím do soutěží kvalifikovalo 11 
„neutrálních“ sportovců
– 8 z Ruska a 3 z Běloruska.

Užitečné odkazy pro aktuální 
informace z EU:

informace:
euroskop.cz,
euractiv.cz, narodnikonvent.eu, politico.eu;

aktuální legislativní proces:
europarl.europa.eu/legislative-train/

zapojení občanů do legislativního
procesu EU:
https://citizens-initiative.europa.eu/cs.

Pavel Svoboda
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autorské čtení
24/01/2024

18 h knihovna Hostivice
ZMĚNA TERMÍNU

autorské čtení
17/01/2024

18 h knihovna Hostivice

12. 1. 2024 od 19.00
Sokolovna Hostivice
Divadelní představení 

KVARTET

Divadelní spolek HAVLÍČEK
z Neratovic, vstup 150 Kč. 
Předprodej v Městské knihovně 
Hostivice od 1. 12. 2023

Hra britského dramatika RONALDA HARWOODA
s velkou dávkou typicky britského humoru. Dojem-
ně, ale bez laciného sentimentu hovoří o lidech, kteří 
už mají produktivní věk za sebou, ale neztrácejí tou-
hu žít. Laskavá komedie otevírá křehké téma stárnu-
tí. I stárnout se dá s humorem a grácií.

RONALD HARWOOD

Sousedská⁞⁞⁞⁞⁞⁞⁞⁞⁞⁞⁞
akademie⁞⁞⁞⁞⁞⁞⁞⁞⁞⁞⁞⁞
dennodennosti⁞⁞⁞⁞
Mezioborové⁞⁞⁞⁞⁞⁞⁞⁞⁞⁞⁞
praktikumpro každého:
u Brychtů na náměstí🦉🦉🦉
o páté ― tentokrát  📎📎
v pondělí 8.ledna―  
zdaleka nevyčerpané⁞⁞⁞⁞⁞⁞⁞
se ukázalo téma – »Co jsem
kdy od koho pochytil/a pro
celý svůj následující život
už nepostradatelného?« 

Moderují u kruhového stolu  
prof. RNDr. Dana Komínková, Ph.D. a
doc. Ing. arch. Eva Fantová, CSc., ⛄
nositel Ceny Literárních novin Michal Jůza
a Muž roku 2023  František Knobloch 

⛄⛄⛄⛄⛄⛄⛄⛄⛄⛄⛄⛄⛄
BČANSKÉ SDRUŽENÍBRUČ/ochrana památek
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KE STÁTNÍMU SVÁTKU 1. LEDNA
DLOUZE O ÚSPĚCHU

Nad Tatrou sa blýská…

Odtržení a osamostatnění historicky znevýhodněného Slovenska 
je největší český úspěch – však nás taky něco stál! A my na to měli! – 
tedy mívávali, než si na to – právě proto – Rus brousil zuby. – Slyšíte ty 
pohádkové parametry? A bylo to jak v pohádkách! Poslouchal jsem 
Vám v rádiu interview s prastarým pamětníkem Předkarpatské – tak je 
to správně směrem od nás – Ukrajiny, a ten si liboval: „Víte, u nás byla 
vždycky bída, ohromná bída. Ale za první Československé republiky! – – 
no to vám byla fajnová bída!“

Protože ve chvíli vzniku ČSR jsme měli – přátelé – v českých zemích 80 
% všeho rakousko-uherského průmyslu. Na zbídačené Slovensko – hra-
vě ubráněné vycvičeným Sokolstvem a v legiích zoceleným vojskem – 
jsme nejdřív ze všeho poslali výsadek kolika učitelek a učitelů? Přátelé 
včetně kamarádů v Bratislavě, co v 70kách pořádali semináře o humoru 
v díle Vladislava Vančury! – 20 000 učitelek a učitelů! A my je měli. Ještě 
s obrozenským étosem, a chuděry učitelky se napřed nemohly vdávat, 
aby nevypadly z výuky – posléze je však náš stát zaopatřil velkorysým 
věnem… – My to dokázali! Administrativní a kulturní budovy od Bratislavy 
k Užhorodu i dál! Páteřní dálnici dlouhatánskou republikou jsme nestihli, 
protože padla tatáž fůra betonu nazmar na pohraniční opevnění, aby-
chom dostáli (leč vniveč!) spojeneckým závazkům; teď se publikovalo, 
že tenkrát soudobou Maginotovu linii nechal wehrmacht radši nedoby-
tou do konce války – pouze ji obešel – v podstatě jako u nás… Na zdraví 
samostatného Slovenska, přátelé! – ať si co nejdřív odbude dětské 
potřebné nemoci demokracie – tak jako my.

Jsme na malebné recepci ve staré Nobelově vile u Oslo – poměrně ne-
dávno; kolem ní se po lukách navíc rozkládají bílé stany: vdala se dcerka 
generálního ředitele Nobelových dynamitových závodů – jediné dítko. 
Stojíme ve frontě na lososa s prostými míchanými vajíčky – tradiční 
pokrm chudých rybářů – a talířky mají Nobelův znak zkřížených kladívek 
a dlouhonohé plavé sekretářky od Nobelů kostýmky a k nim krajkové 
čepečky číšnic… Jsem totiž na téhle svatbě ženichův svatební svědek – 
takže za mnou čekající muž se zlatými brýlemi a v proužkovém obleku 
mi poklepe na rameno: „Z toho si nic nedělejte, milý příteli, že zatím nemá 
česká koruna ten zvuk, jaký by zasloužila. Víte, vy jste v Česku vždycky 
byli r e a l l y  bohatí. To my jsme byli ti chudí – čili to umíme ocenit! Máte ty 
takzvané komparativní výhody, co si Rusáci nemohli odvézt ani tanka-
ma. A vy zase budete bohatí! Ten váš c l o w n  Babiš to vůbec nemá tak 
těžké, jak se zasloužile tváří. S vaším potenciálem strategické polohy 
veprostřed Evropy a do války 8. nejsilnější ekonomiky světa – no to bych 
uměl dělat premiéra taky! Politiků – těch je vždycky dost! To jenom uměl-
ci jsou vzácní, rare – very rare! – ten váš Smetana, a váš Dvořák! – a náš, 
ehm, Grieg, a ovšem náš Munch…! A ten váš Seifert! – co jsme mu dali 
tehdy, then, nobelovku…“ A kolem projdou dvě dívenky v prostých šateč-
kách; muž z koncernu DYNO [= Dynamit Nobel – hlavně energetika] praví 
zálibně: „To jsou, milý příteli, rejdařské dcerky, miliardářské dědičky – ono 
ve dříve chudičkém Norsku, milý příteli, být okázalý, showy – – really 
nepatří k dobrému tónu!“

Michal Jůza

F E J E T O N

Chcete se zapojit do psaní fejetonů, povídek a jiných kratších literár-
ních útvarů? Pošlete nám Váš příspěvek e-mailem na adresu redakce 
hostivicky.mesicnik@mksh.cz v rozsahu max. 2000 znaků včetně mezer. 
Není povinností redakce zveřejnit všechny došlé příspěvky. O obsahu 
časopisu rozhoduje redakční rada.

PŘIJĎTE MEZI NÁS
Senioři Hostivice se snaží důchodový věk prožít 

hezky a radostně ve svých příbězích.

Scházíme se 2x v měsíci v aule gymnázia. Formou diskuze 
řešíme věci spolku, názory a nápady členů.

Pořádáme výlety, návštěvy divadel, koncerty a výstavy.
Každý měsíc se pobavíme v sokolovně při živé hudbě.

Podílíme se na akcích našeho města.

Rádi přivítáme mezi nás další seniory. 

Scházíme se každý druhý čtvrtek 
od 14 hod. v klubovně č. 1 v budově, 
kde sídlí Městská knihovna Hostivice 

(Husovo nám. 1702). Přijďte mezi nás.

Vs t u p e n k y  v p r o d e j i  v M ě s t s k é 

Polární pohádka
od Daniely Krolupperové

Pohádku bude číst Jana Hermachová.
Vstup zdarma.

31/01/2024
od 17.30 h v Městské knihovně Hostivice
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Kajky oslavily
30 let
Po třiceti letech od vzniku Kajek bychom 
rádi poděkovali Laďce Pasákové, Jirkovi 
Kučerovi a dalším vedoucím, kteří se v prů-
běhu let vystřídali ve vedení oddílu.
Jsme vděčni za jejich nekonečnou energii 
při organizaci nepřeberného množství 
výletů, víkendovek a táborů, ze kterých si 
navždy neseme vzpomínky a zážitky, dále 
za všechen čas nám věnovaný a strávený 
přípravou akcí, her a soutěží, také za rozší-
řené obzory, zkušenosti do života a získaná 
přátelství.

DĚKUJEME, Kajky

 Rozdávejte radost
z pohybu společně 
s námi!
A S P V  P Ř E J E  Š Ť A S T N Ý  A  V E S E L Ý  N O V Ý  R O K

„Chci vám pomoci, protože sakra nechci, 
abyste s akcemi skončili,” řekla mi na le-
tošní Mikulášské jedna z maminek, která 
pravidelně chodí na cvičení pro předškol-
ní děti Hopík. Podobná slova podpory 
moc rádi slyšíme a patří všem členům 
Asociace sportu pro všechny (ASPV), ke 
kterým se můžete přidat i vy.

Věnovat svůj volný čas prospěšným akti-
vitám opravdu není samozřejmostí. A pro-
to bych chtěla z celého srdce poděkovat 
všem našim členům a dobrovolníkům, 
kteří se podí lejí na naší organizaci. Vá-
žíme si vašeho času, odhodlání a práce. 
Bez vás bychom to nezvládli.

A protože věříme, že podobných nadšen-
ců je mezi námi mnohem více, obracíme 
se na všechny z vás, kteří by svou energii 

chtěli věnovat radosti ze sportu a pohy-
bu. Pokud máte zájem stát se trenérem, 
či pomáhat při akcích, neváhejte nás 
kontaktovat. Těšíme se na vás!

Pod ASPV neboli Asociaci sportu pro 
všechny patří 5 volnočasových aktivit pro 
děti, mládež a seniory: Cvičení pro rodiče 
a děti, Hopík: cvičení pro předškolní děti, 
gymnastický oddí l TeamGym, Florbalový 
oddí l a Zdravotní cvičení pro seniory. Více 
informací najdete na www.tjhostivice.cz/
aspv.

Přejeme všem svým členům, přátelům 
a příznivcům zdraví, štěstí a elán do nové-
ho roku 2024.

Za TJ Hostivice, oddí l ASPV
Jana Bedrnová

ŠŤASTNÝ 
NOVÝ ROK

Asociace sportu pro všechny 
vám přeje

tjsokolhostivice.cz/aspv

S P O L E Č E N S K Á  K R O N I K A

Vzpomínka
Dne 29. října uplynulo smutných 22 let, 
co nás navždy opustila naše maminka, 
babička a tchýně paní Marie Špácová. 
Stále vzpomínají dcera, syn a zeť s rodi-
nami.

Dne 9. prosince uplynulo smutných 40 
let od úmrtí našeho tatínka a dědečka 
pana Jaroslava Fanty. Stále vzpomínají 
synové s rodinami.

Dne 21. prosince uplyne smutných 30 let 
od úmrtí našeho tatínka, dědečka a tchá-
na pana Karla Špáce. Dne 24. prosince 
by oslavil 101. narozeniny. Stále vzpomí-
nají dcera, syn, zeť a vnoučata s rodinami.

Dne 14. ledna 2024 si připomeneme 
deváté smutné výročí, kdy nás navždy 
opustila naše drahá maminka a babička 
paní Anička Fantová. 1. února by oslavila 
63 let. S láskou a bolestí v srdci stále 
vzpomínají děti a vnoučata.

Leden 2024 je pro nás opět další bolest-
nou vzpomínkou na naše zemřelé rodiče 
pana Aloise Saifrta, který nás opustil 
v roce 2000, a paní Evu Saifrtovou
v roce 2004. Naše dětství bylo krásné, 
měly jsme milující rodiče, kteří se o nás 
s láskou starali. Proto na ně nikdy nezapo-
meneme. Vděčné dcery Hanka a Zdena 
s rodinami.

Blahopřání
Chtěly bychom popřát všechno nejlepší 
k významným narozeninám naší mamin-
ce, babičce a prababičce paní Mileně 
Musilové, roz. Krajcrové. Hlavně hodně 
zdraví a optimismu do dalších let. Máme 
Tě rády. Dcery Radka a Hana s rodinami.
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Zprávy z divadla
Jaký byl rok 2023?
Troufám si říct, že pro náš hostivický diva-
delní soubor byl uplynulý rok úspěšný. Uvedli 
jsme novou hru Jen pro zvané, kterou jsme 
mnohokrát úspěšně odehráli, a za kterou 
jsme dokonce obdrželi i několik ocenění na 
divadelní přehlídce v Neratovicích.

Tonka Šibenice také nezahálela, dostala se 
až na Národní divadelní přehlídku divadla 
jednoho herce. Plánované prosincové před-
stavení v hostivické Lokálce jsme ale museli 
zrušit, neboť hlavní představitelka Tonka se 
zranila a skončila se sádrou na noze.

Naše režisérka Jolana si od režie od-
skočila hrát, a to přímo do uměleckého 
projektu Národního divadla. Doufáme, že 
nám nezpychne a zůstane nám věrná.

Kristina Černá nám vymyslela nové logo 
divadla, za což jí moc děkujeme.

Pro nás ochotníky je každé představení 
takové malé dobrodružství. Ne vždy máme 
možnost hrát v divadle, kde mají herci 
svou šatnu, zázemí, hrajeme většinou v so-
kolovnách (ne všude ale mají tak krásnou 
sokolovnu jako u nás v Hostivici). Jsme 
rádi, když se v sokolovně alespoň trochu 
topí, plíseň v šatně nás neodradí a že není 
k dispozici toaleta… Nevadí, jdeme na spo-
lečnou s diváky. O to větší radost máme, 
když se představení líbí, přijde hodně 
divadelních nadšenců a my víme, že se 

jim představení líbilo. A jestli nám to stojí 
za to? Stojí! Neznám větší radost a euforii, 
než když vám tleská plný sál.

A co nás čeká v roce 2024?
Čeká nás toho hodně, ale hlavně náš soubor 
slaví 10 let na scéně, takže v listopadu 2024 
se můžete těšit na dvoudenní oslavy založení 
Divadelního souboru Hostivice. Nebude 
chybět nové představení, koncert, divadelní 
soutěžní kvíz, talk show, kterou bude uvádět 

známý moderátor (nechte se překvapit který) 
a nezapomněli jsme ani na nejmenší diváky, 
představení pro děti nesmí chybět.

Zůstaňte nám věrní, fanděte divadlu 
a těšíme se na vás v roce 2024!

Divadelní soubor Hostivice přeje všem 
v novém roce hodně štěstí a hlavně 
zdraví.

Pavlína Jonášová

V sobotu 6. ledna 2024 dopoledne před Tescem.
Těšíme se! K + M + B
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Nový rok se 
ZaHRÁTkou
Vážení a milí návštěvníci, příznivci 
a partneři, rádi bychom vám 
poděkovali za Váš zájem, podporu 
i spolupráci v roce 2023. ZaHRÁTka 
započala v srpnu neuvěřitelný 15. rok 
od svého založení.

Těší nás, že je naše rodinné centrum tolik 
let místem, kde se nově příchozí rodiny 
do Hostivic seznamují s dalšími rodinami, 
kde se setkávají děti, rodiče ke společ-
ným aktivitám, sdílení potřeb, zkušeností. 
Vědomí, že i díky nám mají k sobě lidé 
v Hostivici blíže, nám dává smysl a energii 
do dalších projektů. Děkujeme všem, kteří 
nám dali svoji důvěru a pomáhají nám 
a místním rodinám. Bez nich by naše práce 
nebyla možná. Srdečně děkujeme všem 
zaměstnancům, dobrovolníkům, lektorkám 
a nadšencům.

Do nového roku vcházíme plni radosti a na-
děje, že spolu i nadále pomůžeme tvořit 
život krásnější, plnější a radostnější.

Přejeme vám, ať do Nového roku vykročíte 
tou správnou nohou a celý rok prožijete 
v klidu, pohodě a životní radosti.

Ohlédnutí za rokem 2023
Než se pustíme do výzev a plánů v novém 
roce, pojďme se na chvíli zastavit a ohléd-
nout za rokem uplynulým. ZaHRÁTka 
každoročně organizuje deset komunitních 
akcí, jakými jsou například Masopust, miku-
lášská nebo tradiční Lampionový průvod. 
Ne jinak tomu bylo v roce 2023. V neděli 
19. února odpoledne jsme uspořádali 
Masopust, jehož návštěvnost a následně 
i spokojenost účastníků nás nesmírně 
potěšila. Podobně tomu bylo i na konci květ-
na, kdy proběhla nová akce – Dětské trhy 
na náměstí. Bavilo nás sledovat snažení 
malých obchodníků a velkou podporu jejich 
rodičů i kolemjdoucích nakupujících. Tradič-
ně jsme zorganizovali například i zářijové 
ZaHRÁTkoHRANÍ, podzimní Lampionový 
průvod či Mikulášskou nadílku a předvá-
noční bazárek. Ten se letos vydařil a věříme, 
že si návštěvníci pořídili řadu dárků pod 
stromeček. Kromě akcí pro veřejnost jsme 
pořádali 23 kroužků pro děti a do dětské 
skupiny k nám každodenně chodí 12 dětí. 
Letos jsme zvládli 2 příměstské letní tábory, 
přes 30 vzdělávacích a poradenských akti-
vit pro rodiče, 3 venkovní stezky a spoustu 
dalšího. Komunita kolem ZaHRÁTky opět 
po covidu pěkně ožívá a my všem přejeme 
spoustu energie a chuti dál.

Sbírka pro obnovu vybavení v ZaHRÁTce 
na Donio.cz
Přátelé, získávání finančních prostředků 
na chod celého centra je rok od roku těžší. 
Část nákladů se snažíme pokrýt různými 
dotacemi. Nikdy však není zcela jisté, zda je 
získáme. Za každý finanční příspěvek jsme 
proto moc rádi a k získání další finanční 
podpory jsme zorganizovali sbírku na 
Darujme.cz. V rodinném centru pořádáme 
kroužky a akce pro děti a rodiny již od roku 
2008. Naším aktuálním cílem je obnovit 
některé vybavení – zejména sportovní po-
třeby, hudební nástroje a výtvarný materiál 
pro děti od narození po školní věk.

Podpořte příjemné prostředí pro děti a rodi-
ny z Hostivic a okolí – výzva na Darujme.cz

Co připravujeme
V nejbližší době u nás můžete kromě krouž-

ků v rodinném centru navštívit hned několik 
akcí. Další akce na rok 2024 budeme po-
stupně přidávat na náš web
www.zahratka.cz.

19. 1. od 9:15–17:00 hodin – Screening 
zraku (volné termíny na našem webu)

25. 1. od 17:00 – přednáška O kojení 
pro těhotné

27. 1. od 12:00 – Poradna
fyzioterapeutky

Natálie Lorencová
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O čekajícím rodiči

„Mami, my čekáme na Martina!“ Vybafne na mě syn s vykulenýma očima a naléhavostí 
vatikánského mluvčího před konkláve v hlase, jen co mě uvidí, když si pro něj přijdu do školky. 
Mně v tu chvíli poskočí srdce radostí, protože si uvědomím, že ten kluk měl super den, který 
ho bavil a naučil se i něco nového. Večer se koukám na fotky, co holky průvodkyně vyvěsily na 
facebook, a srdíčko radostí vyrovnává rekordy Bubky a Isinbajevové.

Poslední dny vypadá šestnáctá hodina 
u nás v klubu podobně. Rodiče se shlukují 
u vchodu u jurty a čekají na své ratolesti, 
až po sobě uklidí hračky, obléknou se (či 
si pouze vezmou batůžek, pokud jsou děti 
odpoledne venku), rozloučí se s kama-
rády a ruku v ruce s rodičem odejdou. 
Tohle je naivní představa spěchajícího 
a čekajícího rodiče. Ve skutečnosti je to 
tak, že rodič své dítko několikrát přivolá 
a poprosí ho, aby se šel obléknout. Dítko 
se na něj usměje a hraje si dál, případně 
mu odpoví, že domů prostě ještě jít ne-
chce. Ostatní rodiče se chápavě usmějí 
a tentokrát oni zkusí, zda budou se svou 
prosbou k odchodu úspěšnější. „Ahoooj! 
Už musím domů, ale zítra se zase uvidí-
me. Mějte se, kluci!“ Rodič si oddychne. 
Sice si musí přeplánovat celé odpoledne 
a večer, ale rodič je šťastný, protože ten 
prďola vedle něj je taky šťastný.

Poděkování
Rok 2023 je za námi a já bych tímto jako 
člen výkonné rady spolku EnviKlub HURÁ 
VEN, který v Hostivici provozuje lesní 
dětský klub, a taky jako rodič, jehož dítě 
patří mezi ty, které se k odchodu domů 
musí přemlouvat, chtěla poděkovat 
holkám průvodkyním za veškerou tu sí lu 
a energii, co dávají do své práce a dělají 
tím naše děti šťastnější. Chtěla bych jim 
poděkovat za krásné vzpomínky, které si 
děti z klubu každý den odnášejí. Chtěla 
bych jim poděkovat za ty pročekané 
chví le, protože díky nim vím, že dětem 
je v klubu dobře a jsou v dobrých rukou. 
Jste skvělé a do nového roku vám přeji 
hlavně zdraví, taky dostatek energie a tr-
pělivosti s drobotinou a aby vás inspirace 

a zajímavé nápady neopouštěly. Toto 
přání za EnviKlub HURÁ VEN nicméně 
posí lám i všem čtenářům. Ať se i vám 
rok 2024 vydaří a radost a zdraví se vás 
drží jako přilepené sekundovým lepidlem. 
A nezapomeňte ani v novém roce HURÁ 
VEN. Nejen u nás na i pod hrází Litovické-
ho rybníka je krásně. A pokud sledujete 
naše stránky, tak určitě víte, že listopad 
i prosinec byl opět plný zážitků a radosti.

Aktivní závěr roku 2023
Svatý Martin do Hostivice sice přijel 
o něco později, ale Svatomartinská 
slavnost s rohlíčky, hroznovým vínem 
a lampionovým průvodem se vydařila. 
Díky Adventnímu kalendáři jsme si nejen 
zkrátili čekání na Ježíška, ale dozvěděli 
jsme se i něco o Mikuláši, třech mudrcích 
či dalších postavách z Betléma. Nechy-
běly návštěvy solné jeskyně a knihovny 
a na pohádkové Vánoce jsme se naladili 
v divadle. Na výlet a na Pohádky pro Hu-
rvínka si děti zajely 
do Prahy a znovu 
bychom chtěli po-
děkovat Centru pro 
rodinu Rudňáček za 
pozvání do Rudné 
a na představení 
o Šípkové Růžen-
ce. Tímto bychom 
chtěli i vyslovit apel 
pro zastupitelstva 
Hostivice i Rudné, 
aby spolu vyjednaly 
nějaké pohodlné 
spojení mezi ob-
cemi! S kamarády 
z Rudné je nám fajn, 

ale to cestování (zvlášť s malými dětmi) 
bohužel jednoduché není! Avšak i městu 
Hostivice velice děkujeme za podporu 
našeho klubu, díky níž jsme u nás mohli 
uspořádat plno úžasných akcí a setkání. 
Jedním z nich bylo představení Ondry 
Landy „O lidském zvířátku aneb Ekolo-
gie pro nejmenší“, kdy si děti zatančily, 
zazpívaly, zasmály se a smály se ještě 
i v noci ze spaní. Páteční lesní dí lničky 
či herničky pak bývají plné pohody a my 
děkujeme i všem maminkám, tatínkům, 
prarodičům a všem dětem, kteří tu 
atmosféru dotvářejí. A protože nám je 
s vámi taky moc dobře, i v roce 2024 pro 
vás plánujeme další setkání včetně těch 
mezigeneračních.

Než se tedy zase potkáme, mějte se hez-
ky a nezapomeňte i v lednu hurá ven!

Text: Veronika Matějíková
Foto: Kateřina Votavová
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Podzim hostivických musherů
ve znamení mistrovství
Členy musher klubu Tlapky v tahu, oddílu TJ Hostivice, z.s., letos čekala velice nabitá podzimní 
sezóna. Přestože vrchol sezóny byl pro každého z nás někde jinde a někdy jindy, příprava 
začínala většině z nás už v létě. Letní příprava je vzhledem k vysokým teplotám specifická, se 
psy se chodí hlavně plavat a běhají především na volno. První tréninky v zápřahu směřujeme do 
brzkých ranních hodin, kdy jsou teploty přívětivější.

Prvním důležitým závodem sezóny byla 
v září Fitmin Lesná, kde se jela kvalifikace 
na MS ICF v Německu. O účast na tomto 
MS se z našeho klubu ucházela Karo-
lína Ulčová v kategorii canicross ženy 
elite a Karolína Šplíchalová v kategorii 
bikejöring juniorky. Oběma holkám se zá-
vod podařil a začaly tak přípravy na MS. 
Na Lesné závodili i další členové, kteří se 
o účast na MS neucházeli, i tak zde podali 
velmi pěkné výkony.

Dalšími významnými závody, kterých se 
naši členové zúčastnili, bylo MČR v ca-
nicrossu konané již tradičně v Hluboké 
nad Vltavou a chví li poté MČR v kolových 
disciplínách, které se letos konalo v Aber-
tamech.

V říjnu se stal náš klub pořadatelem 
a přivítal závodníky na 4. ročníku závodu 
TLAPKROS, který se konal v překrásném 
borovém lese se zázemím na turistické 
základně Littner. Tlapkrosu se letos 
zúčastnily týmy nejen z České republiky, 
ale také ze Slovenska, Rakouska a Polska. 
Dle ohlasů závodníků měla zdejší trasa 
mistrovské parametry, což nás opravdu 
velmi potěšilo, protože zde spouštíme 

kotvy a rádi bychom na tomto místě pořá-
dali náš závod opakovaně. A kdo ví, třeba 
jednou i mistrovství.

Také zahraničních mistrovství se naši čle-
nové účastnili. V polovině října se konalo 
mistrovství Slovenska v Mošovcích, kam 
se v barvách MK Tlapky v tahu vypravily 
Dominika Potměšilová, Milada Zemanová 
a Nikola Machková. V tentýž termín se 

členka Karolína Ulčová zúčastnila „neda-
lekého” mistrovství Norska v lyžařském 
středisku Jømna. A také člen Jakub Šo-
rejs se vypravil na mistrovství Rakouska 
nedaleko Vídně a v kategorii BKJM zde 
získal zlatou medaili.

Na konci října se pozornost musherské 
veřejnosti upínala na MS ICF v německé 
Leipě. Také my jsme drželi pěsti oběma 
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našim Karolínám. Vytrvalý déšť celé mis-
trovství značně zkomplikoval od samot-
ného příjezdu (i odjezdu) až po závodní 
trasu, která v druhý závodní den už byla 
téměř nesjízdná. Velké množství bláta 
a vyjeté koleje zapříčinily, že „kdo nepadá, 
ten vyhrává”. Naše holky si odvezly moc 
pěkné výsledky: Karolína Šplíchalová 
s border kolií Amy 6. místo, Karolína Ulčo-
vá s evropským saňovým psem Cvalem 
23. místo z celkového počtu 84 závodnic. 
Česká reprezentace přivezla z tohoto 
šampionátu dohromady 28 medailí!

V listopadu se konaly hned dva světové 
šampionáty v musherském sportu. První 
z nich bylo MS FISTC konané v České 
republice, v Abertamech. Premiéru na 
světovém šampionátu zde prožila členka 
Nikola Machková se svým sibiřským hus-

kym Konnorem. Ani tomuto závodu po-
časí pří liš nepřálo. Déšť, sníh, ledový vítr 
i mráz zajistily velmi náročné podmínky. 
Terén místy podkluzoval a některé úseky 
byly už natolik nebezpečné, že v posled-
ním nedělním kole pořadatel závodní 
trasu zkrátil. Naše Nikola zde vybojovala 
v kategorii BKJW krásné 8. místo.

Druhým listopadovým šampionátem bylo 
MS IFSS ve španělské Ólveze. Ve Španěl-
sku náš klub žádného zástupce neměl, 
nicméně jsme pyšní na českou repre-
zentaci, která odtud přivezla 19 medailí 
získaných v pořádně nabyté konkurenci. 
Potvrdili, že kvalita českých sportovců 
i psů je opravdu na světové špičce.

Po celý rok probíhal mimojiné i seriál zá-
vodů v dogmaratonu zařazených do MČR 

v dogmaratonu. Mistryní České repub-
liky v dogmaratonu se letos stala naše 
členka Monika Březinová, která v průběhu 
roku získala v rámci zapojených závodů 
3x 1. místo a 3x 2. místo.

Závěrem bychom chtěli moc poděkovat 
městu Hostivice, které činnost našeho 
klubu každoročně podporuje a letos 
podpořilo také účast našich členů na svě-
tových šampionátech.

Dominika Potměšilová

Autoři fotek:
MS FISTC - Václav Neckář

MČR canicross - Petr Tahal
MS ICF (Hostivice logo) - Pavlína Suchánková

Staň se vítězem, staň se legendou

Pokud máte rádi aerobik a tanec, určitě jste slyšeli o různých projektech, které se snaží 
podpořit a rozvíjet tyto sportovní disciplíny v České republice. Jedním z takových projektů 
je Aerobic & Dance League, který založila a vede Lenka Tydlitátová. Lenka, kromě toho, že je 
z Hostivice, je taky mistryně ČR, Evropy i světa v několika kategoriích aerobiku.

Teprve letos pověsila své závodní boty 
na hřebík a rozloučila se se svojí sou-
těžní kariérou. Je ale také „královnou“ 
kruhových tréninků v Hostivici, v Praze 6 
vede lekce pro děti, a hlavně je i skvělou 
osobní trenérkou.

Se svým týmem vloni uspořádala 4dí lný 
seriál celorepublikové soutěže v aerobiku 
a tanci Aerobic & Dance League – LIGA 
LEGEND. Letos se těšíme na její další 
ročník. Soutěž je určena pro rekreační 
i pokročilejší sportovce, děti i dospělé.

Soutěž je rozdělena do několika kol, 
z nichž každé je samostatnou akcí 
s vlastním vyhlášením. Zároveň se ale 

počítají body do celkového pořadí ligy, 
jejíž vítězové se vyhlásí na konci sezóny. 
Cí lem této soutěže je naučit děti sportov-
ní fair-play, radovat se z pohybu, a hlavně 
se sportu nebát.

„Každé kolo má své patrony a sponzory, 
kteří nám odměny pro závodníky pomá-
hají zajistit a moc jim za to děkujeme. Je 
bezvadné vidět, že se najde tolik firem, 
které chtějí odvahu dětí do závodění 
podpořit. I když takové pomoci není nikdy 
dost,“ říká Lenka Tydlitátová.

Celkem se letošního prvního roční-
ku finále Ligy Legend zúčastnilo 408 
závodníků z 61 klubů z celé republiky. 

Nejmladšímu účastníkovi byly pouhé 
3 roky, zatímco nejstarší závodník byl 
ročník 1963.

Touto formou zveme všechny děti i do-
spělé na další ročník.

Andrea Vokálová a Lenka Tydlitátová
Lenka.tydli@seznam.cz, GSM: 721076786
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Amberville – Plyšoví gangsteři
Předvánoční čas si děti ze šestých tříd 
zpestřily návštěvou netradičního předsta-
vení v Divadle v Dlouhé. Plyšoví hrdinové 
suplující lidské bytosti nám ukázali až velmi 
smutnou realitu současného světa. Divadlo 
bylo inspirováno slavným švédským romá-
nem Amberville.

Každého oslovilo něco jiného, děti ocenily 
působivé kostýmy, hudbu, vtip i nadhled. 

Některé repliky nebyly dětem zcela srozumi-
telné, ale každý si v nich něco našel. Všichni 
si užili den mimo školní lavice ve svátečním 
oblečení s krátkou zastávkou na vánočně 
vyzdobeném Staroměstském náměstí.

Budeme se těšit na další výlet za kulturou.

Třídní učitelé, paní asistentky
a žáci šestých tříd

Vánoční tvoření
Ještě před začátkem adventu využily 
některé třídy 2. stupně naši školní keramic-
kou dílnu a pod zkušeným vedením paní 
vychovatelky Jitky Hákové žáci vytvářeli 
roztomilé vánoční skřítky. Doufejme, že 

vlastnoruční výrobky, které děti vytvořily 
jako překvapení, doma u maminek a babi-
ček sklidí velký úspěch.

Třídní učitelky 6.A, 6.B a 8.B

Mikulášská nadílka
V letošním roce opět Mikuláš navštívil žáky 
1. – 3. tříd ZŠ Hostivice. Tentokrát se jeho na-
dílka konala v tělocvičně školy. Na pomoc 
jako vždy přišlo několik andělů a čertů, kteří 
si pro žáky připravili dovednostně sportovní 
stezku plnou drobných úkolů. Žáci s nadše-
ním plnili zadané úkoly a v zápalu hry si ani 
nestačili uvědomit, že se baví s čerty. Na 
konci cesty čekal Mikuláš, který všechny 
obdaroval čokoládovou figurkou a úspěš-
ným řešitelům předal pamětní certifikát.

Jaroslav Kalouch

Divadlo Ve Tři – Svět zábavy i poučení
Za žáky I. stupně naší základní školy přijelo 
v listopadu Divadlo Ve Tři. Ale nebylo to jen 
obyčejné divadlo. Bylo to divadlo, které nás 
hravou formou poučilo, jak se můžeme 
bránit proti různým aktuálně sociálně nežá-
doucím jevům. Formou divadelních scének 
Míša Doležalová a Vlasta Vébr dětem 
představili, jak se správně má telefonovat 
na tísňové linky, jak se chovat mezi kama-
rády, jak bezpečně užívat internet a jak se 
zachovat, když mě kontaktuje cizí osoba.

Žáci měli možnost živě zasahovat do 
průběhu jednotlivých vstupů, hledat chyby 
a následně navrhovat různá možná řešení, 

jak předcházet různým nástrahám každo-
denního života.

Radili si navzájem, čeho se mají vyvarovat, 
na co si dávat pozor, jak pomoct kamará-
dovi a podobně. A právě to, že se v těchto 
scénkách mnohdy děti vidí, napomáhá 
k tomu, aby se nad těmito tématy a pro-
blémy opravdu zamyslely a dokázaly je 
správně vyhodnotit.

Byl to pro nás velmi přínosný a originální 
zážitek.

PhDr. Lucia Magdziak, metodik prevence

Školní kolo olympiády
v anglickém jazyce
Na začátku prosince (5. 12. 2023) proběhlo 
školní kolo olympiády v anglickém jazyce. 
V kategorii I. A se na prvním místě umístila 
Veronika Nováková ze 7. B, na 2. místě skon-
čila Lucie Tyrolová ze 7. D a o třetí místo 
se podělily Mia Okorie ze 7. A a Karolína 
Zachová ze 7. B.

V kategorii II. A se na prvním místě umístila 
Klára Řezáčová z 9. B, na druhém místě 
se umístil Matvii Kyrkach z 8. A a na třetím 
místě skončil Jindřich Mičan z 9. C.

Vítězové obou kategorií postupují do okres-
ního kola, které se uskuteční 15. 2. 2024 
v Dobřichovicích.

Napsala Mgr. Lenka Koubková
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Hostivické světélkování
První prosincovou sobotu se již po 
osmnácté otevřely dveře Základní školy 
Hostivice a tradiční „světélkování“ se tak 
stalo plnoletým.

Téměř 300 dětí v doprovodu rodičů si 
mohlo v 20 dílnách vyrobit drobné vánoční 
dekorace. Tradičním výrobkem byl lampion, 
který jsme letos recyklovali, a tak ze zava-
řovacích lahví pomocí nálepek a obtisků 
vznikly krásné svítící lampičky. Ty pak ozáři-
ly cestu k vánočnímu stromu na náměstí.

Ani letos jsme nezapomněli na vánoční 
občerstvení, které návštěvníci mohli najít 
ve školní relaxační zóně, kde bylo možné 
strávit chvilku odpočinku.

Po skončení dílniček se dlouhý had dětí 
a rodičů přesunul na náměstí, kde byl 
připraven již tradiční trh. Po famfárách, 
pozdravu vedení města a odpočítávání dětí 
se rozsvítil vánoční strom.

Za zvuku koled v podání trubky se část 
návštěvníků přesunula do kostela sv. Jaku-

ba, kde se konal krásný adventní koncert 
v podání Hostivického pěveckého sboru.

Akce pro všechny obyvatele
Hlavní a původní myšlenkou celé akce je 
propojení všech věkových kategorií obyva-
tel v našem městě. I letos se tato myšlenka 
povedla. Hostivický pěvecký sbor nezapo-
mněl na staroušky v Domě seniorů Zelená 
lípa a jejich předvánoční čas obohatil 
koncertem.

V dílnách bylo možné potkat pedagogy 
školy, členky klubu důchodců, maminky 
dětí, naše příznivce a žáky současné 
i minulé. Všem patří velké dík za pomoc, 
a to nejen těm, co vedli dílny, poděkování 
posíláme i všem, kdo se zasloužili o výz-
dobu školy a přípravu celého dne, farnosti 
i městu.

Do roku 2024 přeji jen to nejlepší, množství 
lásky, zdraví a pohody. Těším se na setkání 
při dalších akcích.

Jitka Háková

Exkurze Památníku Terezín
Osmáci se v listopadu vypravili do Terezína 
v severních Čechách. Prošli si část historic-
ké pevnosti z dob Josefa II., který ji nechal 
pojmenovat podle své matky Marie Terezie. 
Pevnost byla vybudována jako obrana proti 
Prusku, ale nebyla k tomu účelu využita. 
Sloužila spíše jako kasárna a proslula pře-
devším jako vězení ve 20. století v období 
světových válek. Zejména za 2. větové války 
byla využita nacistickým Německem jako 
koncentrační tábor. Kromě našich občanů 
zde byli vězněni Rusové, Poláci, Jihoslo-
vané, Francouzi, Italové, angličtí váleční 
zajatci a další. Za pět let místem prošlo 
32 000 lidí. Nachází se zde 2386 hrobů. Ze 
zdí Malé pevnosti dle pocitů žáků stále 
dýchá smutek, pláč, deprese, smrt.

Navštívili jsme také město Terezín slou-
žící za Protektorátu jako židovské ghetto, 
o čemž svědčí i navštívené Židovské 
muzeum v Terezíně, kde každého zarazí zdi 
popsané židovskými jmény mnoha obětí 
holocaustu, které prošly Terezínem.

Mgr. Simona Jarešová, třídní učitelka 8. D

Volba povolání v 9. B – Projektový den
V pátek 10. 11. 2023 jsme se zúčastnili pro-
jektu na téma „Moje volba – moje budouc-
nost“, ten nám měl pomoci s rozhodováním 
se při výběru povolání. Zamýšleli jsme nad 
našimi vlastnostmi, schopnostmi, přáními, 
úspěchy i neúspěchy.

Bylo fajn, že jsme mohli diskutovat 
o možnostech výběru povolání a o poža-
davcích, které na nás budou kladeny při 
studiu, a i v budoucím zaměstnání. Paní 
lektorka využívala nejrůznější formy práce, 
během kterých jsme se aktivně zapojovali, 
vyplňovali jsme pracovní listy, pracovali 
jsme samostatně, ve dvojicích i ve větších 
skupinkách.

Na závěr jsme vytvářeli malý skupinový 
projekt o naší představě úspěšného člově-
ka, který jsme prezentovali a zdůvodňovali 
jsme, co nás dovedlo k našemu rozhodnutí 
vymyslet právě takovou postavu, s konkrét-

ní profesí a jejím osobitým příběhem. Bylo 
fajn společně se domlouvat a spolupra-
covat, a dozvědět se tak něco o sobě, ale 
i o spolužácích.

9. B na úřadu práce
V úterý 13. 11. 2023 jsme s naší třídou 9. B 
a paní učitelkou třídní navštívili Úřad práce 
pro Prahu-západ. Provázela nás paní, která 
zde pracuje již přes 20 let, a proto nám vel-
mi zasvěceně vyprávěla o svých zkušenos-
tech. Zdůraznila důležitost výběru střední 
školy a vhodného povolání, abychom pak 
byli v životě spokojení. Diskutovala s námi 
o našich životních cílech, přáních a našich 
představách o zaměstnání. Také jsme vypl-
ňovali profi test, který nám určil osobnostní 
charakteristiku a to, jaké povolání by bylo 
pro nás vhodné.

Líbilo se mi celkové zpracování přednášky 
a prezentace, díky nimž jsme se seznámili 

s rozličnými typy středních škol a oborů, 
zhlédli jsme i dokument o různých pracov-
ních možnostech. Myslím si, že tohle byla 
dobrá příležitost zamyslet se nad vlastní 
budoucností.

Za kolektiv 9. B Míša, Klára, Tobiáš
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HOSTIVICE

Registrace spuštěna na 

www.hostivicerun.cz

Poukazy v prodeji 
v Městské knihovně Hostivice. 

11. ročník běžeckého závodu

19. 5. ´24

KOLLÁROVCI
9. března
od 19 h / Sokolovna Hostivicie

Kapela Kollárovci je originálním uskupením 
mladých, talentovaných hudebníků. Svým hudebním 
uměním baví a rozveselují už mnoho let posluchače 
doma i za hranicemi Slovenska. Jejich živá hudba, 
temperamentní zpěv a humorné slovo vytvářejí 
nezapomenutelnou atmosféru, která vykouzlí na vaší 
tváři úsměv, nadšení a dobrou náladu. 
-----------------
Předprodej vstupenek probíhá od 20. 11. v Městské knihovně 
Hostivice. Rezervace vstupenek na www.mksh.cz
Cena vstupenek : 350,- / 450,- / 490,-

CZ TOUR 2024
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Správné znění tajenky posledního čísla (HM 11/2023): „Čtenář prožije tisíc životů, než zemře. Člověk, jenž nikdy nečte, prožije jen 
jeden.“ (citát amerického spisovatele sci-fi a fantasy Georgeho R. R. Martina). Knihu Rozpůlený dům od Alice Horáčkové získává 
Radomíra Wagnerová.
Tajenkou křížovky lednového čísla je citát anglického spisovatele a matematika Lewise Carrolla. Odpovědi zasí lejte na adresu 
hostivicky.mesicnik@mksh.cz do 15. ledna. Výherce získá knihu Les v domě od Aleny Mornštajnové.

Řešíme
ihned

ŽALUZIE  

ROLETY
SÍTĚ PROTI HMYZU

 777 038 001
www.gato.cz
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TRÉNUJEME NA ZŠ HOSTIVICE KAŽDOU NEDĚLI OD 18:00 DO 19:00
TRÉNINKY OBSAHUJÍ HLAVNĚ NAUKU NOVÝCH PRVKŮ, SOUTĚŽE A HRY

OD 6 DO 15 LET

IT hodinový manžel

www.poladime.cz

+420 604 244 644
info@poladime.cz
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Internetový obchod www.vinyl�oor.cz
se specializuje na prodej vinylových podlah a PVC

  Zkušenosti a tradice od roku 1997
  Individuální řešení na míru   Odborné poradenství
  Realizace pokládek  Možnost osobní prohlídky vzorků

VinylFloor.cz, Sportovců 881, Hostivice
Tel.: +420 734 429 944  E-mail: info@vinyl�oor.cz

Kamenictví Špírek
Kámen zobrazuje věky, přináší krásu a užitek.

PROVOZOVNA
Plzeňská 210

267 01 Králův Dvůr
tel.: 602 327 392

KANCELÁŘ
Zavadilova 40

160 00 Praha 6
tel.: 777 257 607

SÍDLO
Jabloňová 566

253 01 Hostivice
tel.: 777 143 644

e-mail: info@kamenictvispirek.cz

WWW.KAMENICTVISPIREK.CZ

VEŠKERÉ KAMENICKÉ PRÁCE 
Z PŘÍRODNÍHO A UMĚLÉHO KAMENE

kuchyňské a koupelnové desky • obklady • dlažby • parapety 
schody • krby • topné panely • pamětní desky • grilovací desky 

kamenné doplňky • pomníky

Privátní psychologická a psychoterapeutická ordinace

PhDr. Hana Jenčová
Tel.: 602 805 633, Mukařovského 1986, Praha 5

• individuální, párová i rodinná terapie
• sportovní psychologie
• hypnóza
• odborné posudky (zbrojní pas)
• nadstandardní prostředí, dlouholetá praxe
• rychlé objednací termíny včetně víkendů, přímá platba 

klienti VOZP mají péči hrazenu zdravotní pojišťovnou
• ordinace poskytuje i telefonické i osobní konzultace

www.jencova.cz

    

ELEKTRO      POLÁK ml.

www.elektro-polak.cz
František Polák ml., tel: 602 958 591

• rozvod nízkého napětí 
230/400V 

• zapojení a opravy rozvaděčů 
• elektrické podlahové vytápění, 

ochrana okapů a vjezdů 
• rozvod datové a PC sítě, 

internet
• novostavby, rekonstrukce, 

kompletní opravy el. instalací 

• dodávka veškerého 
el.  materiálu 

• dodávka a montáž 
hromosvodů 

• revize el. instalací, 
hromosvodů, el. nářadí 
a spotřebičů 

• revize pro přihlášky ČEZ, změny 
tarifů, jističů, nové odběry 

Lukáš Novák zdravotní masér 

Relaxhostivice4U, Sokolská 207, Hostivice
tel.: +420 770 166 136 Relaxhostivice4u
info@relaxhostivice4u.cz
www.relaxhostivice4u.cz

Dopřejte si zasloužený relax

Relaxhostivice4U

relaxační masáže    sportovní masáže 
parafínové zábaly    rašelinové zábaly
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PŘIJÍMÁME 
NOVÉ PACIENTKY

www.gynekologiechrastany.cz
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Nabízíme: Zaměstnání u celosvětově známého výrobce autobusů prémiových značek
         Zázemí úspěšené zahraniční společnosti a mnoho dalších pracovních benefitů:    

+ 420 733 627 642
daimlerbuses.jobs.cz

kariera.buses@daimlertruck.comNa Hůrce 211/10, Praha 6-Ruzyně 1 

- Odměnu za doporučení zaměstnance  
- Pomoc s ubytováním

Možnost kariérního růstu
- Věrnostní prémie
- Firemní akce

Vhodné i pro absolventy,
zaučíme Vás!

Profil uchazeče:
- Střední vzdělání s výučním listem 
- Řidičské oprávnění skupiny B
- Znalost práce s PC
- Aktivní řešení problémů, samostatnost, flexibilita

- 5 týdnů dovolené 
- Příspěvek na dopravu  
- Příspěvek na penzijní spoření 
- Příspěvek na volnočasové aktivity
- Stravování 

DAIMLER BUSES 
HLEDÁ NOVÉ KOLEGY

Automontážník

Autoelektrikář/Automechanik

- Manipulační práce, přípravné předmontážní 
práce a jednoduché servisní práce

- Obsluha jednoduchých strojů a zařízení, poloautomatických 
nebo automatických montážních zařízení vč. jejich čištění 

- Montážní práce dílů, podkompletů a kompletů motorového 
vozidla vč. utěsňování příslušných dílů a jejich 
správného polohování (lícování)

- Evidence provádění prací
- Práce s diagnostikou

Náplň práce: 

Profil uchazeče:Náplň práce: 
- Vyučen v oboru:  

automechanik/autoelektrikář/diagnostik/mechatronik
- Praxe v oboru, manuální zručnost
- Znalost práce s PC
- Orientace v technické dokumentaci
- Znalosti produktu a systémů
- Zkušenosti v oboru oprav užitkových vozidel 
- Řidičské oprávnění skupiny B, C (sk. D výhodou)
- Aktivní řešení problémů, samostatnost, spolehlivost

- Zjišťování závad autobusů a jejich odstranění
- Provádění údržbových, opravárenských a seřizovacích 

prací na autobusech
- Práce s diagnostikou a měřícím zařízením
- Práce se servisními programy
- Zajišťování servisu 24h
- Samostatnost, flexibilita

do Servisního centra na Praze 6-Ruzyně
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